
PROTOKÓŁ Nr 3/2019

z posiedzenia  Komisji  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia,  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa
i Rozwoju Gospodarczego i  Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy Grunwald

odbytego w dniu 23 stycznia 2019r. 
w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie

Posiedzenie  rozpoczęto godz.  15 0 0  -  zakończono godz. 17 5 0 .
Przewodniczyła:  pani  Małgorzata  Kamińska – Przewodnicząca Komisji  Kultury
                         Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy
Obecni:  członkowie Komisji  w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności w załączeniu – zał.  Nr 1).
Ponadto w posiedzeniu  udział  wzięli :
   1.  Adam Szczepkowski -  Wójt  Gminy
   2.Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
   3.  Agnieszka Skorupska – Kierownik GOPS
   4.  Marzena Jabłonowska – Pełnomocnik  Wójta  ds.  PiRPA

Ad  pkt  1  i  2.  Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  Rady
Gminy – pani Małgorzata Kamińska  dokonała otwarcia  posiedzenia Komisji .  
Stwierdziła  prawomocność  obrad.  Tematem  posiedzenia  będzie  zaopiniowanie
materiałów  na  najbliższą  sesję  rady  gminy.  Porządek  państwo  otrzymaliście.
Otrzymaliśmy  jeszcze  projekt  jednej  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr
XL/233/2017  Rady  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w  Gierzwałdzie  z  dnia  17  maja
2017r.  w  sprawie  organizacj i  wspólnej  obsługi  f inansowo-księgowej,
administracyjnej  i  organizacyjnej  dla  samorządowych  jednostek  organizacyjnych
Gminy Grunwald.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  ja  bym  miał  jedną  uwagę.  Chciałbym
aby  zamienić  punkt  l ,  ł ,  odwrotność.  Pierwszy  żeby  był  punkt  ł)  w  sprawie
zamiaru l ikwidacj i  a później  wyłączenie.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  bym  miała  wniosek
dotyczący  tych  3  punktów:  k),  l)  i  ł) ,  żeby  te  punkty  zdjąć  z  dzisiejszego
posiedzenia  i  jednocześnie  z  obrad  sesji ,  żeby  najpierw  zrobić  spotkanie  z
dyrektorami  tych  szkół,  nauczycielami,  z  radą  rodziców,  żeby  najpierw
skonsultować  tą  sprawę,  tą  sytuację  z  osobami,  które  są  najbardziej
zainteresowane.  Posłuchać  jakie  mają  swoje  pomysły  na  rozwiązanie  tej  sytuacji .
To  jest  taka  moja  propozycja  na  dzień  dzisiejszy  jako  wniosek  formalny  do
przegłosowania,  żeby  zdjąć  te  3  punkty  z  dzisiejszych  obrad.  Przełożyć  to  na
następne  spotkanie  i  zrobić  jak  najszybciej  spotkanie  z  dyrektorami  szkół,  z  radą
rodziców, nauczycielami.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  myślę,  że  na  takie  spotkanie  z  radą
rodziców,  nauczycielami,  dyrektorami,  to  będzie  jeszcze  czas.  Dzisiaj  jest  tylko
jak  gdyby  zamiar  l ikwidacji ,  nie  jeszcze  l ikwidacja.  W  ogóle  to  jest  nie  takie
słowo,  bo  my  będziemy  przekształcać,  nie  l ikwidować.  Od  tego  trzeba  by  zacząć,
ale  w  uchwale  musi  być  l ikwidacja,  to  słowo  ujęte.  Nie  ma  też  czasu  na
przesuwanie teraz  terminów. Mamy 6 miesięcy do nowego roku szkolnego.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  zgłosiłam  taki
wniosek  formalny.  Proszę  o  przegłosowanie  tego  wniosku.  Kto  z  państwa  radnych
jest  za   odłożeniem tych 3 punktów na inne posiedzenie komisji .  
Radny – pan Ryszard Bala – P roszę Państwa.  Myślę,  że warto poznać argumenty,
które  do  tej  pory  są  dla  nas  niewiadomą.  Omówienie  tego  problemu,
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przedstawienie  argumentów,  którymi  pan  wójt  kieruje  się  przedstawiając  taką
propozycję  niczego  nie  przesądza.  Nam,  jako  przedstawicielom  organu
uchwałodawczego  da  to  większą  wiedzę  na  temat  przyczyn  takiej  decyzji  i
ewentualnych  skutków,  które  po  podjęciu  takiej  decyzji  nastąpią.  W  związku  z
tym  proponuję,  żebyśmy  jednak  zostawili  te  dwa  projekty  w  porządku,  po  to
właśnie,  żeby  uzyskać  większą  wiedzę  i  ewentualnie  w  dalszej  kolejności
przystąpić  do  rozmowy z  rodzicami  czy  z  pracownikami  szkół,  i td.  Wydaje  się,  że
to jest  okazja,  żeby poznać argumenty pana wójta.  
Radny  –  pan  Sławomir  Matuszewski  –  ja  uważam,  że  faktycznie,  żebyśmy
musieli  poznać  to  i  nie  zdjęcie  z  porządku  obrad,  a  w  ogóle  jeżeli  argumenty  nie
będą  odpowiadały,  to  jutro  je  zdejmiemy  całkowicie  nie  z  porządku  obrad  a  z
dalszego trybu. 
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  musimy  to
przegłosować.
Za  zdjęciem  tych  3  punktów  z  dzisiejszych  obrad  połączonych  komisji  głosowało
4  radnych  (radna  Małgorzata  Kamińska,  Iwona  Stanka,  Ewa  Ziejewska,  Krystyna
Zwalińska,  przeciw  7  radnych  (radna  Halina  Gutowska,  Cecylia  Lecewicz-Husar,
radny  Ryszard  Bala,  Zbigniew  Napłoszek,  Dariusz  Nowicki,  Arkadiusz  Piasecki,
Piotr  Szewczak),  wstrzymało  się  3  radnych  (radny  Adam  Królikowski,  Sławomir
Matuszewski,  Jerzy Sawicki) .
Porządek posiedzenia  pozostaje  taki,  jaki  mamy przedstawiony na zaproszeniu.  
Innych uwag nie  zgłoszono.
Porządek  obrad  Komisji  został  przyjęty  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,
przeciwnych  nie  było,  przy  1  głosie  wstrzymującym (radna  Małgorzata  Kamińska)
w/g następującego wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie  – stwierdzenie  prawomocności  obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokółu z ostatniego wspólnego posiedzenia  komisji .
   4.  Sprawozdanie  z realizacji  Gminnego Programu PiRPA i Przeciwdziałania
       Narkomanii .
   5.  Zaopiniowanie  projektów uchwał na najbliższą  sesję  Rady Gminy:
       a)  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny Gminy
           Grunwald na lata  2019 – 2021;
       b)  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania
           Problemów Alkoholowych, przeciwdziałania  Narkomanii  oraz zwalczania
           następstw używania wyrobów tytoniowych i  wyrobów powiązanych na rok
           2019;
       c)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na 
           lata  2019 -  2032;
       d)  w sprawie zmian budżetu gminy Grunwald na 2019 rok;
       e)  w sprawie udzielenia  pomocy finansowej dla  Powiatu Ostródzkiego w
           postaci  dotacji  celowej;
       f)  w sprawie wyrażenia  zgody na zawarcie  kolejnych umów dzierżawy po
           umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat;
       g)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia  miejscowego planu zagospodaro-
           wania przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Mielno;
       h)  w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-
           nego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Stębark,  działka  nr 31/2;
       i)  w sprawie zarządzenia wyborów do organów jednostek pomocniczych w
           Gminie Grunwald;
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       j)  w sprawie ustalenia  planu pracy Rady Gminy Grunwald oraz planów 
           s tałych komisji  rady na 2019 rok;
       k)  w sprawie zamiaru l ikwidacji  Szkoły Podstawowej im.  Królowej  Jadwigi
           we Frygnowie;
       l)  w sprawie wyłączenia  Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II  w Mielnie  z
           Zespołu Szkolno – Przedszkolnego;
       ł)  w sprawie zamiaru l ikwidacj i  Szkoły Podstawowej im.  Jana Pawła II  w
           Mielnie  wchodzącej  w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Mielnie;
       m) w sprawie statutu Gminy Grunwald;
       n)  w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/233/2017 Rady Gminy Grunwald z
            s iedzibą w Gierzwałdzie  z dnia 17 maja 2017 r .  w sprawie organizacji
            wspólnej  obsługi f inansowo-księgowej,  administracyjnej  i  organizacyjnej
            dla samorządowych jednostek organizacyjnych Gminy Grunwald.
    6.  Wolne wnioski  i  zapytania.
    7.  Zamknięcie  obrad.  

Ad  pkt  3.  Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  kolejnym
punktem jest  przyjęcie  protokółu z ostatniego wspólnego posiedzenia Komisji .
Przewodnicząca wnioskowała o przyjęcie  protokółu bez odczytywania.             
Radni uwag nie  zgłosil i .
Protokół  z  ostatniego  posiedzenia  komisji  został  przyjęty  jednogłośnie  bez
odczytywania.  

Ad  pkt  4.  Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  kolejnym
punktem  porządku  obrad  jest  sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu
PiRPA  i  Przeciwdziałania  Narkomanii  oraz  zwalczania  następstw  używania
wyrobów tytoniowych i  wyrobów powiązanych za rok 2018.
Takie sprawozdanie otrzymaliśmy wszyscy na piśmie.  
Pełnomocnik Wójta d/s  PiRPA – pani Marzena Jabłonowska – dość zwięzłe  jest
to  sprawozdanie.  Przedstawia  konkretne  działania  bez  omówień  jakichś  refleksji
komisji  czy moich.
Radny –  pan  Ryszard  Bala  –  ja  mam pytanie  dotyczące  wydatków komisji .  Skąd
się  wzięły  kwoty,  które  są  wyszczególnione  w  tabelce  na  drugiej  s tronie  tego
sprawozdania?
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA  -pani  Marzena  Jabłonowska  –  to  są  kwoty  z
wydruku z księgowości.  Tak jak one księgowane,  tak macie  państwo numery kont  i
tak  zapisuję.  W  niektórych  przypadkach  są  pewne  informacje  szczegółowe  więc
jak  one  wystąpiły,  tak  je  tutaj  zapisałam.  Natomiast  tam  gdzie  nie  ma
szczegółowych  informacji  na  przykład  l is ta  płac,  jest  tylko  podany  numer  więc
tutaj  nie  rozpisuję.  Gdyby  ktoś  z  państwa  był  zainteresowany  szczegółami,  to
myślę,  że  tutaj  jeżeli  macie  takie  możliwości  i  prawa,  to  księgowość  udostępni
szczegółowo. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Szanowni  Państwo.  W  uchwale  o  zmianie  budżetu
na  2018  rok  z  28  grudnia  w  wydatkach  na  zwalczanie  narkomanii  mamy  po
zmianach  8.015,-  zł .  Tutaj  pani  podaje  kwotę  14.768,50  zł .  Na  zwalczanie
alkoholizmu  mamy  kwotę  79.406,- .  Pani  podaje  kwotę  77  tys.  zł .  Chciałbym
wiedzieć skąd takie  różnice.  
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA  –  pani  Marzena  Jabłonowska  –  drodzy  państwo
to  jest  pula  ogólna  –  89.089,-  zł .  W tej  kwocie  realizujemy  tak  jak  tutaj  macie  na
stronie  tytułowej  profilaktykę  alkoholową,  narkotykową,  nikotynową,
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przeciwdziałanie  przemocy,  działania  na  rzecz  integracji  społecznej  i  coraz  to
dochodzą  nowe rzeczy.  Z tej  całej  kwoty  musimy to  wszystko opłacić.  Oczywiście
art .  7  ustawy  o  samorządzie  mówi,  że  ochrona  zdrowia  jest  zadaniem  własnym
gminy  i  oprócz  tych  pieniążków,  które  dostajemy,  uzyskujemy  z  koncesji  na
sprzedaż  napojów  alkoholowych  liczymy  na  to,  że  również  z  puli  tutaj  gminnej
jakieś  środki  będą  przeznaczane.  Do  tej  pory  staraliśmy  się  mieścić  w  tej  kwocie
jaką  żeśmy  uzyskiwali .  W  tym  roku  jest  tutaj  różnica  2  tys.  zł .  Oczywiście
realizujemy  programy,  które  jednocześnie  obejmują  i  profilaktykę  alkoholową,
nikotynową  i  narkotykową  i  trudno  tu  jest  tak  rozpisać  teraz  te  koszty,  po  równo
na profilaktykę  narkotykową i  alkoholową.  
Psycholog,  terapeuta  uzależnień,  który  jest  zatrudniony  w  punkcie
konsultacyjnym,  to  jest  specjalista  zarówno  od  jednego  jak  i  drugiego
uzależnienia.  Jest  to  też psycholog.  On przyjmuje  klientów z różnymi problemami,
ale  też  uczestniczy  w szkoleniu  rad  rodziców,  nauczyciel i ,  prowadzi  spotkania  dla
młodzieży,  dlatego  tak  trudno  jest .  Oczywiście  tam  gdzie  są  duże  środki,  duże
miasta,  mogą  rozdzielać  te  wszystkie  programy  i  prowadzić  jak  gdyby  odrębne
działania  i  zapis  wtedy  o  wiele  jest  łatwiejszy,  co  w  ramach  profilaktyki
alkoholowej  czy  narkotykowej.  My  tutaj  te  środki  stosunkowo  mamy  nieduże,
więc  trudno  jest  tak,  co  do  złotówki  tak  się  tego  trzymać.  Ja  rozumiem,  że  tutaj
może nie do końca zgodne.
Radny –  pan  Ryszard  Bala  –  Ja  w  dalszym ciągu  nie  bardzo  rozumiem  jak  mogą
się  różnić  te  dane  zawarte  w  pani  sprawozdaniu  z  danymi  zawartymi  w  budżecie
czy  uchwale  budżetowej  z  dwóch  ostatnich  dni  grudnia.  Być  może  pani  skarbnik
byłaby  łaskawa  wyjaśnić  to,  dlaczego  te  dane  są  różne.  Gdzie  są  zaksięgowane  te
różnice,  które wynikają  ze sprawozdania pani  Jabłonowskiej?
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  przypuszczam,  że  pani
Jabłonowska  wzięła  dane  kosztów  a  w  budżecie  mamy  wydatki  poniesione.  Tutaj
pani  Marzenka podała  koszty  zakupionych  materiałów,  które  nie  zostały  opłacone.
Wynika  to  z  tego,  że  zostały  wydatki  poniesione  i  są  zobowiązania  do  zapłacenia
na następny rok.  
Radny – pan Ryszard Bala – czy tak to  może wyglądać?
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA  –  proszę  mnie  o  to  nie  pytać.  W  kwestie
finansowe nie  wnikam. 
Radny – pan Ryszard Bala – co to są za cyfry w kolumnie pierwszej  – 401, 402?
Pełnomocnik Wójta ds.  PiRPA – numery kont.
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  to  jest  klasyfikacja  kosztów  wg
klasyfikacji  budżetowej.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  klasyfikacja  kosztów  jest  inna  od  klasyfikacji
budżetowej?  Proszę  państwa  chciałbym  zwrócić  jeszcze  raz  uwagę,  w  tabelce  na
stronie  trzeciej  są  wynagrodzenia  bezosobowe  -  46.702,-  zł ,  wynagrodzenia  dla
członków  komisji ,  dla  przewodniczącej  komisji ,  dla  pełnomocnika.  Jeżeli  połowa
z  wydatków  przewidzianych  na  realizację  jakiegoś  programu,  to  są  wydatki
związane  z  kosztami  na  wynagrodzenia,  to  wydaje  mi  się  jest  to  jakaś  niezbyt
zdrowa  sytuacja.  Myślę,  że  warto  na  ten  temat  dyskutować  i  ewentualnie  jakieś
środki  podjąć.  Jeżeli  zebraliśmy się  tutaj  po to,  żeby szukać oszczędności  również
w  szkołach,  to  trzeba  się  zastanowić  gdzie  jeszcze  tych  oszczędności  mamy
szukać,  żeby dopiąć  budżet,  żeby  można  było  w gminie  schodzić  z  poziomu 9  mln
zł  długu  i  żeby  można  było  realizować  inne  przedsięwzięcia  związane  z
funkcjonowaniem gminy.  
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Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA  –  pani  Marzena  Jabłonowska  –  sama  kwota  nie
wystarczy,  żeby  oceniać  czy  jest  ona  duża  czy  mała.  Proszę  spojrzeć  na  to  co
komisja  robi,  jak  działa.  I le  odbyło  się  spotkań,  11  spotkań.  Program  przewiduje
co  najmniej  raz  w  miesiącu  spotkanie.  Na  spotkania  jest  zapraszanych  około  10
osób.  Jeżeli  teraz  przyjmiemy,  że  osoba  która  przychodzi,  bo  nie  wszystkie.
Zdarza  się,  że  nie  wszystkie  przychodzą.  Poświęcamy  jej  różnie,  w  granicach
jednej  godziny  nawet.  Żeby  omówić  problem  tak  poważny  jak  uzależnienie,  jak
problemy  rodzinne,  jeżeli  ten  człowiek  przychodzi,  należy  go  potraktować
poważnie.  To  nie  są  rozmowy  takie  administracyjne  jak  w  urzędzie  tylko  to  są
rozmowy,  które  dotyczą  życia  ludzi,  ich  problemów.  Rozmowy  bardzo  często
emocjonalne,  więc  należy  tych  ludzi  potraktować  poważnie  i  poświęcić  im  czas.
Proszę  popatrzeć  i le  ja  osobiście,  jako pełnomocnik  w ilu  spotkaniach  uczestniczę
jeśli  chodzi  o  „niebieskie  karty”.  22  „niebieskie  karty”,  to  90  spotkań.  Jeżeli
państwo  wiecie  co  znaczą  problemy  ludzkie,  to  możecie  sobie  wyobrazić  na  czym
polega  taka  rozmowa,  kiedy  jest  przemoc  w  rodzinie,  kiedy  jest  alkohol  w
rodzinie,  kiedy  są  dzieci,  kiedy  są  rozstania,  różne  sytuacje.  Macie  wyobrażenie
jak  wyglądają  problemy ludzkie,  więc  i le  to  jest  spotkań i  jaka  to  jest  praca.  Poza
tym  proszę  popatrzeć,  to  są  również  koszty  pracy  psychologa,  terapeuty
uzależnień.  Pan  Marcin  u  nas  przyjmuje  od  wielu  lat .  Jest  osobą  znaną,  myślę  że
w  całym  województwie.  Szkoli  fachowców  w  całej  Polsce,  ludzi  jeśli  chodzi  o
narkotyki.  Przez  dłuższy  czas  nie  miał  stawki  podnoszonej.  W  ubiegłym  roku
żeśmy  podnosiliśmy  kwoty,  bo  gdzie  indziej  ma  dużo  większe.  On  przyjeżdża  do
nas  dlatego,  że  jest  z  nami  związany  od  wielu,  wielu  lat .  Trzymamy  go.  Mieliśmy
wcześniej  panią  psycholog,  ale  niestety  coś  za  coś.  Jeżeli  prowadzimy  punkt
konsultacyjny  i  pieniądze  na  to  przeznaczamy,  to  chcemy  żeby  to  miało  ręce  i
nogi,  żeby to jakoś funkcjonowało.  Dlatego tutaj  te  3 godziny pana Marcina to jest
minimum.  Chociaż  oczywiście  ja  chciałabym,  żeby  więcej  osób  korzystało  z  jego
usług,  z  jego  pomocy,  ale  na  to  to  my  nie  mamy  wpływu,  żeby  pójść  i  z  drogi,  z
chodnika  ludzi  ściągać.  Nie  mamy takiego  prawa.  To  jest  minimum,  to  co  musimy
zrobić.  Bez  tego  punktu,  bez  takiej  pomocy,  to  jest  jedna  z  pierwszych,
najważniejszych  zadań  jakie  mamy.  Posiedzeniach  komisji ,  11  spotkań  to  jest
niedużo.  Większość  rzeczy,  pracę  całą  administracyjną  zabieramy  do  domu.
Chociażby  kontrole  punktów  sprzedaży,  cała  masa  dokumentów,  które  trzeba  do
tego  przygotować,  pism,  wszystko  w  odpowiednim  czasie.  Pracy  jest  ogrom i  jest
coraz  więcej.  Oczywiście,  że  można  by  połowę  z  tych  działań  nie  podejmować  i
jak  najmniejsze  koszty  ponieść  wtedy.  Być  może  mniej  się  spotykać,  ale  czy  o  to
chodzi.  Tu chodzi  o to,  że potrzeby w moim przekonaniu są bardzo duże.  
Radny  –  pan  Piotr  Szewczak  –  czy  komisja  może  się  pochwalić  jakimiś
sukcesami  czy porażkami?
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA  –  pani  Marzena  Jabłonowska  –  sukcesami  tak.
Jeśli  miałabym  głośno  o  nich  mówić,  może  to  być  różnie  odebrane.  Powiem panu,
że  28  wniosków  o  zobowiązanie  do  leczenia  jest  efektem  tego,  że  świadomość
społeczna  wzrasta.  Jak  ja  zaczynałam  3  lata  temu,  to  mieliśmy  8  wniosków.
Dzisiaj  jest  28.  Zobowiązanych  do  leczenia  przez  sąd  było  5  osób  a  jest  12.
Oczywiście  te  sprawy się  toczą,  bo  28  wniosków.  Samych  zobowiązań  przez  sąd  a
przecież  są  takie  sprawy,  które  kończą  się  tym,  że  człowieka  uda  się  zmotywować
i  on  idzie.  Sam  podejmuje,  dobrowolnie.  Procedura  zobowiązania  przez  sąd  jest
tak  długa  i  zagmatwana.  Ja  co  roku  o  tym  mówię.  Liczba  12  może  dla  wielu  nic
nie  mówić,  natomiast  to  się  wiąże  z  tym,  że  my  musimy trzy  razy  zaprosić  osobę,
co  do  której  złożony  został  wniosek  o  zobowiązanie  do  leczenia,  żeby  umówić  ją

5



na  badanie.  Jeżeli  na  takie  badanie  się  nie  zgłosi  i  kierujemy  sprawę  do  sądu  i
jeżeli  nie  zgłosi  s ię  do  sądu,  jest  kolejna  sprawa  i  my  w  tych  rozprawach
sądowych  również  uczestniczymy.  Jest  nakaz  doprowadzenia  osoby,  to  wszystko
jest  rozłożone  na  kilka  miesięcy.  Przez  nas  te  wszystkie  dokumenty  przechodzą.
To  są  bardzo  ważne  dokumenty.  Każdy  dokument  musi  być  ze  zwrotką,  w
odpowiednim  czasie  i  terminie.  To  samo  jeśli  chodzi  o  kontrole  sklepów.
Kontrolowaliśmy  27  punktów  z  sukcesem,  o  którym  tu  nie  chciałam  mówić,  ale
powiem.  Jest  wzrost  środków.  Kiedy  przejmowałam  tutaj  pełnomocnictwo
mieliśmy kwotę 60 tys.  zł .  Dzisiaj  jest  89 tys.  zł .  Dzięki  temu, że są organizowane
szkolenia  dla  właścicieli  i  dla  sprzedawców  w  punktach  alkoholowych  co  roku.
Również  kontrole  na  których  są  właściciele  sklepów  informowani  co  do  zasad
składania  oświadczeń,  bo  te  środki,  które  deklarują  opierają  się  tylko  i  wyłącznie
na  oświadczeniach.  Komisja  nie  ma  prawa  sprawdzać,  żądać  wydruku  z  kasy
fiskalnej.  Do  tej  pory  każdy  właściciel  tyle  pieniążków  wpłacał,  i le  oświadczył.
Natomiast  teraz  każdego  roku  są  szczegółowe  szkolenia  i  kontrole  w  tej  sprawie,
żeby  te  oświadczenia  były  jak  najbliższe  prawdzie.  To  też  jest  wynik  tego,  że
wysokość  tych  środków  wzrosła  w  ostatnich  latach  znacząco.  Również  wiele
działań  profilaktycznych,  chociażby  wywiadówki  profilaktyczne  w  szkołach.
Proszę  popatrzeć,  że  zapraszamy  najlepszych  z  najlepszych,  bo  nas  na  bylejakość
nie  stać.  Jeżeli  przyjeżdża  psycholog  znany  i  na  wywiadówkach  prowadzi
szkolenie,  informuje  rodziców.  To  jest  właśnie  to,  o  co  nam  chodzi.  My  samymi
programami  rekomendowanymi  o  tym,  że  alkohol  jest  niezdrowy  czy  szkodliwy,
czy  nikotyna  czy  dopalacze,  czy  narkotyki,  my  nie  zmienimy  postaw  młodych
ludzi.  Zabraniać  nie  wystarczy,  trzeba  edukować  i  rodziców.  Programy
rekomendowane  również,  ale  nie  przede  wszystkim.  Różne  formy  tutaj  w
działaniach  takich.  Ja  jak  powiedziałam,  hasłowo  ujęłam,  ale  z  tym  się  wiąże
mnóstwo  pracy  mojej  jako  pełnomocnika.  Każda  organizacja  jakiegokolwiek
spotkania,  to  nie  na  jeden  telefon  i  nie  na  moją  prośbę.  Trzeba  współpracować  ze
szkołami,  trzeba  nauczyć  opiekunów  świetl ic,  do  współpracy  zaangażować.  Pracy
jest  mnóstwo. Wczytajcie  się państwo w informacje o konkretnych działaniach.  
Radny –  pan  Ryszard  Bala  –  Szanowni  Państwo.  Ja  chciałbym  się  ddołączyć,  do
tego co  pan Szewczak  powiedział .  Może  pani  jest  w stanie  podać  jakieś  przykłady
z kontroli  sklepów prowadzących sprzedaż alkoholi  i  takie  przykłady negatywnych
działań  czy  negatywnych  postaw  prowadzących  te  sklepy.  To  jest  jedna  sprawa  a
druga,  chciałbym  sprostować  pani  Marzeno.  Pani  tutaj  wymieniła  prace
psychologa opłacaną   z tej  kwoty 46 tys.  zł .  On jest  wymieniony w innym miejscu:
zakup  usług  pozostałych.  Tam  jest  kwota  17  tys.  zł .  Chciałbym  usłyszeć  jakieś
uwagi  na  temat  wniosków,  uwagi  z  przeprowadzonych  kontroli  punktów
sprzedaży.
Pełnomocnik  wójta  d/s  PiRPA  –  pani  Marzena  Jabłonowska  –  ja  nie  dysponuję
akurat  tymi  sprawozdaniami.  Są  one  w  moim  biurze,  protokoły  z  kontroli .  Z  tego
co  pamiętam,  to  spożywanie  alkoholu,  udostępnianie  alkoholu  przed  sklepami.  Są
uwagi  na  ten  temat  zapisane  w  protokołach,  sprzedaż  do  spożycia  na  miejscu.
Sklepy  mają  zezwolenie  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  do  spożycia  poza
miejscem  sprzedaży.  To  jest  problem  sklepów.  Oni  są  informowani.  My  jako
komisja,  jeżeli  w trakcie  kontroli  zastaniemy taką  sytuację,  a  była  chyba w dwóch
sklepach  taka  sytuacja,  że  ktoś  pił  przed  sklepem,  oczywiście  wpisujemy  do
protokołu  i  teraz  właściciel  myśli  sobie  i  co  z  tego,  wpisali  do  protokołu.  My
tylko  tyle  możemy  zrobić.  Natomiast  w  przyszłości  gdyby  było  tak,  że  będzie
konkurencja,  to  komisja  opiniuje  wniosek  o  koncesję  i  wtedy  pan  wójt  może
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uwzględnić  opinię  komisji ,  może  uwzględnić  to,  że  dany  sprzedawca,
przedsiębiorca nie  stosował  się do zasad.  
Radny – pan Ryszard Bala – zdarzyło się  coś takiego?
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA  –  pani  Marzena  Jabłonowska  –  w  ostatnich
latach  nie.  Ale  oczywiście  jeżeli  chodzi  o  te  punkty,  to  tutaj  tak  jak  już  mówiłam
co roku, to jest  obszar pracy policji ,  nie  komisji .  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Szanowni  Państwo.  Dla  mnie  skuteczność  działań
profilaktycznych,  ja  nie  mówię  tutaj  tylko  o  komisji ,  ale  w  ogóle  organów
powołanych  do  zwalczania  tych  patologii  związanych  ze  spożywaniem alkoholu,  z
prowadzeniem  sprzedaży  w  sposób  niezgodny  z  ustawą  o  wychowaniu  w
trzeźwości  jest  s łaba.  Jeżeli  państwo  wejdziecie  w  internecie  na  stronę  –  krajowa
Mapy  Zagrożeń  Bezpieczeństwa,  i  popatrzcie  i le  sygnałów  obywateli  jest  o  tym,
że  spożywa się  alkohol  w obrębie  sklepów w Gierzwałdzie,  to  zauważycie,  że  tam
nie ma już gdzie kliknąć,  żeby dodać j  nowe zgłoszenie.  Nic z tego nie wynika.  To
są  działania  pozorne.  To  jest  taki  chocholi  taniec,  który  niczego  nie  wprowadza  w
odczuciu  przeciętnych  obserwatorów.  Pani  Marzena  w  tej  chwili  powiedziała,  że
są  działania.  Tylko  zastanówmy  się  czy  te  obrazki,  które  obserwujemy  na  co
dzień,  nie  przeczą  temu  twierdzeniu,  że  działania  są.  Jeżeli  te  działania  są,  to
trzeba  sobie  zadać  pytanie,  jaka  jest  ich  skuteczność,  żeby  w  ramach  80  czy  90
tys.  zł  jak  się  okazuje,  połowę  przeznaczać  na  wynagrodzenia  a  pozostała  część
jest  przeznaczana  na  jakieś  inne,  ważne  z  pewnością  i  potrzebne  działania,  ale
chodzi  mi głównie o proporcje.  
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA  –  pani  Marzena  Jabłonowska  –  jeszcze  raz
odniosę się,  jeszcze  raz  powtórzę,  że  kwestia  spożywania alkoholu  przed sklepami
nie  mieści  się  w obszarze  kompetencj i  gminnej  komisji  czy  pełnomocnika.  My nie
mamy do tego żadnego prawa. To jest  kwestia  porządku publicznego i  to należy do
policji .  
Radny –  pan Ryszard  Bala  –  pani  Marzeno,  ja  powiedziałem nie  tylko  o  gminnej
komisji ,  ale  również  o  tych  wszystkich  organach,  instytucjach,  które  są  powołane
do  tego,  żeby  czuwać  nad  przestrzeganiem  prawa  w  ogóle,  nad  przestrzeganiem
prawa o wychowaniu w trzeźwości  w szczególności.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  4.  Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  kolejnym
punktem jest   zaopiniowanie  projektów uchwał na najbliższą  sesję Rady Gminy.
Pierwsza  uchwała  w sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu Wspierania  Rodziny
Gminy Grunwald na lata  2019 – 2021. 
Kierownik GOPS –  pani  Agnieszka  Skorupska –  każda  gmina  zgodnie  z  art .  176
ustawy  o  wspieraniu  rodziny  i  systemie  pieczy  zastępczej  zobowiązana  jest  co  3
lata  opracowywać program wspierania  rodziny. 
Głównym  celem  strategicznym  wspierania  rodziny  jest  rozwój
interdyscyplinarnego  wsparcia  rodzin  w  wypełnianiu  funkcji  opiekuńczo-
wychowawczej  oraz promowanie prawidłowego modelu rodziny.
Cele szczegółowe:
- zabezpieczenie  podstawowych potrzeb socjalno-bytowych rodzinom o
  niskim statusie  materialnym,
- prowadzenie  działalności  edukacyjno-profilaktycznej  sprzyjającej  wzmacnianiu
  rodziny i  wypełnianiu  przez nią roli  opiekuńczo-wychowawczej,
-  rozwój usług i  form wsparcia  na rzecz rodzin przeżywających trudności w
  wypełnianiu  funkcji  opiekuńczo-wychowawczej,
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-  usprawnienie  współpracy  podmiotów działających na rzecz rodzin oraz
  podnoszenie  kompetencji  osób i  s łużb działających na rzecz dziecka i  rodziny.
Ten program zawiera zadania dla  poszczególnych instytucji ,  podmiotów, które
realizują  zadania na rzecz rodziny.  W tym jest  GOPS, szkoły,  gminna komisja
alkoholowa,  służba zdrowia.
Zgodnie  z  ustawą  podstawowym  zadaniem  gminy,  takim  obowiązkowym  jest
opracowanie  programu  i  realizacja,  ale  też  gmina  opłaca  za  pobyt  dzieci  w
rodzinach zastępczych.  
Powiatowe  Centrum  Pomocy  Rodzinie  obciąża,  przysyła  faktury,  my  płacimy.  Tu
są podane.  Dane mamy z  lat  2015,  2016,  2017.  Za  2018 rok jeszcze  nie  ma danych
statystycznych.  Są podane kwoty jakie  zostały poniesione na opłaty za pobyt
dzieci  w rodzinach zastępczych  lub  domu dziecka.  W 2015 roku było  21 tys.  zł ,  w
2016 – 31 tys.  zł ,  w 2017 – 31 tys.  zł .  W 2018 roku będzie  mniej,  ponieważ dwoje
dzieci  zostało adoptowanych i  nie  ma kosztów opłacanych.  
Jedną z  podstawowych zasad,  którą  realizujemy zgodnie  z  ustawą jest  zatrudnianie
asystenta  rodziny  do  rodzin  zagrożonych,  przeżywających  trudności  opiekuńczo-
wychowawcze.  Głównym  powodem  jest  alkohol,  szczególnie  nadużywany  przez
matki.  Wtedy  tam  jest  albo  kurator  sądowy,  jest  asystent  rodziny.  Tu  jest  wykaz
ile  rodzin zostało objętych w poszczególnych  w latach,  w 2015, 2016, 2017. 
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  jeżel i  chodzi  o  koszty
ponoszone za pobyt  dzieci  w rodzinie  zastępczej,  l iczba dzieci  wzrosła?
Kierownik GOPS –  pani  Agnieszka Skorupska –  to  się  płaci  za  pierwszy rok jak
jest  dziecko umieszczone 10% ,  za drugi rok 30% a w trzecim i  następnych 50%.
Przewodnicząca Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska –  czy to  są  dzieci  tylko  z
rodzin z  naszej gminy czy i  do rodzin na terenie  naszej  gminy?
Kierownik GOPS – pani Agnieszka Skorupska – tylko dzieci  z  naszej gminy.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  to  niekoniecznie  musi
być rodzina zastępcza z  naszej gminy.
Kierownik GOPS – pani Agnieszka Skorupska – nie.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  czy  liczba  dzieci  się
zwiększyła?
Kierownik  GOPS  –  pani  Agnieszka  Skorupska  –  nie.  Opłata  się  zwiększyła.  W
sumie jest  na tym samym poziomie.
Jeżeli  babcia  jest  rodziną  zastępczą  czy  na  przykład  ciocia,  s iostra  matki,  dostaje
kwotę  660,-  zł  z  PCPR i  oni  nas  obciążają  połową czy  330,-  zł  miesięcznie.  Jeżeli
jest  to  obca  osoba,  to  tysiąc  zł  dostaje  i  my  płacimy.  Obciąża  nas  PCPR 500,-  zł .
Chodzi  o  to  jaką  kwotę  otrzymuje  rodzina  zastępcza.  Dochodzą  jeszcze  inne
wydatki  jak  dzieci  są  niepełnosprawne.  My obecnie  płacimy  1.220,-  zł .  To  będzie
mniej  w  tym  roku.  Dlatego  asystenci  są  zatrudniani,  żeby  zapobiegać  zabieraniu
tych  dzieci  i  umieszczaniu  w  pieczy  zastępczej;  w  domu  dziecka  czy  w  rodzinach
zastępczych.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  l iczba  asystentów  się
zmniejszyła.
Kierownik  GOPS  –  pani  Agnieszka  Skorupska  -   więcej  rodzi  było  objętych.  Ta
mentalność  ludzi  się  zmienia.  Jak  coś,  to  się  przydziela.  Faktem  jest ,  że  rodzina
musi  wyrazić  zgodę  na  przydzielenie  asystenta  rodziny,  chyba  że  sąd  nakaże,  ale
nie  mamy  takich  przypadków.  Obecnie  do  końca  grudnia  było  12  osób,  ale  był
konsultant  z  projektu.  W  tym  roku  będzie  nowa  kontynuacja  programu,  inna
nazwa.  Z  PCPR  i  Gminą  Dąbrówno  razem  realizujemy.  Będzie  zatrudniony
asystent  rodziny plus jak będzie  potrzeba,  to my zatrudnimy.  
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Innych uwag nie  zgłoszono.
Radny – pan Ryszard Bala – P ani  przewodnicząca,  jeżeli  nie ma spośród państwa
nikt  pytań  dotyczących  tego  punktu,  ja  korzystając  z  obecności  pani  kierownik  i
pani  skarbnik,  chciałbym  zadać  pytanie  z  dziedziny  działalności  gminnego
ośrodka pomocy społecznej.  
Jak  panie  uzasadnią  potrzebę  zatrudniania  firmy  zewnętrznej  po  to,  żeby
pracowników  GOPS  ta  f irma  woziła  na  rozmowy  czy  wywiady  środowiskowe?
Toczyliśmy  tutaj  trzy  lata  temu  dość  ostrą  dyskusję  na  temat  zakupu  samochodu,
po  to  żeby  on  obsługiwał  potrzeby  urzędu  gminy,  potrzeby  pracowników.
Chciałbym  się  dowiedzieć,  co  zadecydowało  o  tym,  że  firma  zewnętrzna  kasująca
95  groszy  za  kilometr  i  25,-  zł  za  godzinę  pracy  kierowcy  została  zatrudniona,
żeby pracownice GOPS mogły jechać i  przeprowadzać  wywiady środowiskowe. 
Kierownik  GOPS  –  pani  Agnieszka  Skorupska  –  my  nie  mamy  swojego
transportu.  To są częste  wyjazdy i  niestety  jest  jeden samochód w gminie  i  nie  był
w  stanie,  bo  to  są  częste  wyjazdy.  Wyjeżdżają  do  Olsztyna  na  szkolenie  a  jest
jeden  samochód.  Inne  GOPSy  mają  swoje  samochody,  swoich  kierowców.  Jest
zatrudnienie  na  umowę  zlecenie,  osoba  emeryt,  jak  najniższe  koszty,  żeby  były.
Jakby  firma  zewnętrzna,   to  koszty  dużo  większe  by  były.  Jakbyśmy  mieli  swój
samochód służbowy, to  jeszcze lepiej  byłoby dla nas.  
Radny –  pan  Piotr  Szewczak  –  ale  są  takie  próby  dzwonienia  najpierw  do  gminy
o udostępnienie?
Kierownik GOPS – pani Agnieszka Skorupska – tak.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  proszę  mi  powiedzieć,  jak  często  pracownik  GOPS
przeprowadza wywiad środowiskowy z tą samą osobą?
Kierownik GOPS – pani Agnieszka Skorupska – raz w miesiącu.  
Radna  –  pani  Ewa  Ziejewska  –  ale  są  i  interwencje,  nie  tylko  wywiady
środowiskowe.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  ja  myślę  panie  wójcie,  że  w  tej  sprawie  trzeba  też
jakieś  podjąć  ustalenia,  działania,  które  w  sposób  bardziej  planowy  pozwolą
wykorzystać środki transportu jakie  gmina ma do dyspozycji .  

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  przechodzimy  do
kolejnego  punktu  -  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i
Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych,  przeciwdziałania  Narkomanii  oraz
zwalczana  następstw  używania  wyrobów  tytoniowych  i  wyrobów  powiązanych  na
rok 2019.
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA  –  pani  Marzena  Jabłonowska  –  otrzymaliście
państwo  program.  Ja  może  chciałabym  jeszcze  odnośnie  tych  kosztów  związanych
z wynagrodzeniem.  Zerknijcie  państwo na stronę dziesiątą  gdzie  są przedstawione:
cel  główny  i  cele  szczegółowe  pracy  komisji ,  to  zauważycie,  że  praca  komisji
głównie  opiera  się  na  działalności,  na  pracy,  na  pracy  pełnomocnika,  członków
komisji ,  psychologa,  terapeuty  uzależnień,  osób  realizujących  programy
profilaktyczne,  osób  przyjeżdżających  na  wywiadówki,  osób  kontrolujących
sklepy.  Więc  nic  dziwnego,  że  największe  koszty  to  jest  właśnie  wynagrodzenie,
bo  na  tym  opiera  się  praca  komisji .  My  nie  remontujemy,  my  nie  robimy  jakichś
nie  wiem  zakupów  poważniejszych,  chyba  że  to  jest  jakiś  sprzęt  do  działań
profilaktycznych  czy  w  tym  roku  musimy  odnowić  punkt  w  którym  pracujemy  z
różnych względów. Tutaj  w tych celach  szczegółowo przeczytajcie  każdy punkt,  to
mówi  o  tym,  że  jest  to  praca.  Więc  nic  dziwnego,  że  najwięcej  kosztów  dotyczy
wynagrodzenia.  Właśnie  nie  tylko  członków  komisji  czy  pełnomocnika  czy
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psychologa  nawet  zatrudnionego  na  punkcie,  ale  dodatkowo.  W  ubiegłym  roku
prowadziły  panie zajęcia  w czasie  ferii  i  wakacji  na  świetl icach.  Tu też są  właśnie
koszty.  Programy  profilaktyczne  w  szkołach,  to  są  koszty  wynagrodzenia.
Materiały,  sprzęt  który  kupiliśmy  w  grudniu  do  świetl ic,  nagłaśniający  czy
muzyczny  sprzęt,  w  tym  roku  również  dla  harcerzy.  Tych  materiałów  nie  będzie
dużo. 
Uwag nie  zgłoszono.
Pełnomocnik Wójta d/s PiRPA – pani Marzena Jabłonowska -  pozwoliłam sobie
przynieść  informatory  dla  radnych,  podstawowe  informacje  PARPA,  do
przeczytania,  przemyślenia.  Może  wtedy  więcej  jakichś  pytań  będzie.  Zapraszam
również do współpracy, do rozmów w punkcie konsultacyjnym.
Jeżeli  kogoś z państwa jakieś  szczegóły interesują,  zapraszam.
Mieszkanka  Stębarku  –  pani  Ewa  Bawolska  –  chciałabym  się  zapytać  o  rzecz,
która  była  realizowana  w  ramach  tego  programu,  wycieczka  do  Lichenia.  Jaki  był
koszt  tej  wycieczki  i  to,  jaki  procent  osób  biorących  w  niej  udział  są  w
rzeczywistości  osobami związanymi z  ruchem uzależnieniowym i uzależnionych?
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA  –  pani  Marzena  Jabłonowska  –  jak  dobrze
pamiętam  to  1.200,-  zł .  Nie  wiem  co  pani  rozumie  pod  pojęciem,  określeniem  w
rzeczywistości?
Mieszkanka  Stębarku  –  pani  Ewa  Bawolska  -  znaczy,  i le  z  tych  osób  na
przykład było wcześniej  odbiorcami programu o przeciwdziałaniu?
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA  –  pani  Marzena  Jabłonowska  –  w  moim
przekonaniu  wszystkie  te  osoby,  które  zechciały  jechać,  skorzystać,  miały  taką
potrzebę.  To  są  ogólnopolskie  spotkania  trzeźwościowe.  Akurat  pani  tam  była  i
pani  wie  jaki  charakter  mają  te  spotkania.  Tak  olbrzymi  obiekt,  który  jest  tego
dnia  udostępniony  wszystkim  ruchom  trzeźwościowym.  Odbywają  się  tam
spotkania.  Cały  dzień  a  właściwie  trzy  dni  to  trwa.  My  jedziemy  tylko  na  jeden
dzień,  tyle  na  i le  uczestnicy  mają  potrzebę,  ale  nawet  tutaj  jak  wyruszamy  o
godzinie  szóstej  rano,  wracamy  o  dwudziestej  drugiej ,  to  jest  w  moim  odczuciu
wystarczający  czas  do  tego,  żeby  skorzystać  z  różnych  form,  bo  i  indywidualne
rozmowy  i  grupowe  i  prelekcje  i  koncerty,  wszystkie  możliwe  i  msze  święte.  Tak
że  każdy,  tysiące  ludzi  tam jest .  Cieszy  mnie  że  w  ostatnich  latach  zapisywali  s ię
gimnazjal iści ,  młode  osoby,  bo  one  tam  dopiero  mogą  zobaczyć,  posłuchać  czym
jest  choroba  alkoholowa,  kto  z  tego  wychodzi  i  jakie  są  szanse  na  powodzenie,
gdzie  szukać  wsparcia  i  że  warto  szukać  pomocy.  Bardzo  mnie  to  cieszy.  Jeżeli
chodzi  o  sukcesy,  to  mogłabym  w  nieskończoność  opowiadać.  Ja  takie  mam
odczucie,  że tak jest .  Zresztą  mojej  pracy taka idea przyświeca,  żeby to miało ręce
i nogi,  żeby był  postęp,  żebyśmy budowali  zasoby gminne nasze i  zarówno ludzkie
jak  i  bazowe  i  również  te  rzeczy,  które  nam  są  potrzebne  do  realizacj i .  Tak  to
idzie  bardzo  wolno,  ale  powoli  to  robimy.  Ja  uważam,  że  wszystkie  osoby  miały
taka potrzebę.  Ja organizuję to po,  żeby te osoby skorzystały.  
Mieszkanka  Stębarku  –  pani  Ewa  Bawolska  –  moje  odczucie  było  troszeczkę
inne  niż  pani.  Wydaje  mi  się,  że  większość  z  tych  osób  wzięła  udział  w  tej
wycieczce  jako  religijno-krajoznawczej.  Bardzo  mały  nacisk  był  położony,  żeby
wykorzystano sytuację  mitingu.  
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA  –  pani  Marzena  Jabłonowska  –  pani  Ewo  niech
pani nie  wypowiada się za siebie  tylko niech pani  mówi o innych.  
Mieszkanka  Stębarku  –  pani  Ewa  Bawolska  –  ja  powiedziałam  o  sobie  i
miałabym  taka  propozycję,  sugestię  czy  byłaby  możliwość  aby  ta  wycieczka
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zaczynała  się  później ,  z  korzyścią  dla  tego,  co  jest  is totą  tej  wycieczki,
uczestnictwa w mitingu.
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA  –  pani  Marzena  Jabłonowska  –  pani  Ewo,  pani
zapisywała  się  na  l is tę  jako  ostatnia  i  wstępnie  postawiła  pani  mi  warunek,  że
jedzie  na  tą  wycieczkę  pod  warunkiem,  że  wrócimy  po  północy,  bo  pani  chce
skorzystać.  Gdyby  się  pani  wcześniej  z  taką  sprawą  do  mnie  zgłosiła,  to  ja  bym
pani  zaproponowała  indywidualny  wyjazd  i  ja  bym  pani  z  tych  funduszy  pokryła.
Pani jest  jedna a ja muszę się dostosować do całej  grupy.  

Przewodnicząca Komisji  – pani  Małgorzata Kamińska – przechodzimy do
punktu zaopiniowanie  uchwały  w sprawie zmiany WPF Gminy Grunwald na lata
2019 –   2032.
Skarbnik  Gminy  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  WPF  wprowadza  zmianę
zwiększającą  zarówno  dochody  jak  i  wydatki  o  kwotę  8.865,-  zł .  Dotyczy  to
przede  wszystkim:  8065,-  to  są  dotacje  na  wybory  uzupełniające  samorządowe  w
naszej  gminie  a  800,-  zł  to  są  dochody,  które  są  przewidziane  jako zwrot  z  Urzędu
Pracy  dla  GOPS.  To  jest  refundacja  za  umowy o  pracę,  które  refunduje  częściowo
Urząd  Pracy.  WPF  w  załączniku  nr  1  czyli  tym  WPF  ulega  zwiększeniu  zarówno
po  stronie  dochodów  jak  i  wydatków  o  kwotę  8.865,-  zł .  Natomiast  jeśli  chodzi  o
załącznik  nr 2 przedsięwzięcia,  nie ulegają  zmianie.  Zostają  bez zmian.  
Uwag nie  zgłoszono.

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  przechodzimy  do
punktu w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2019 r .
Skarbnik  Gminy  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  zmiany  w  budżecie  dotyczą  tej
kwoty  8.865,-  zł .  To  jest  dotacja  na  wybory  uzupełniające  jak  również
zwiększenie dochodów z Urzędu Pracy dla GOPS, refundacja wynagrodzeń.  
Otrzymaliście  państwo  razem z  materiałami  załącznik  nr  2  w  innej  formie.  Taki  o
jaki  radni  prosil i .  Starałam  się  państwu  przygotować,  bo  on  jest  może  bardziej
czytelny.  Jak  się  okazało  po  wysłaniu,  po  analizie,  nie  wiem dlaczego,  jest  on  nie
bardzo  kompletny.  Nie  bardzo  przejrzysty,  ponieważ  uciekła  gdzieś  klasyfikacja
szczegółowa,  dlatego  też  sporządziłam  następny  załącznik  nr  2.  Jest  może  mniej
czytelny,  taki  jak  wysyłam do  RIO,  ale  jest  zgodny  z  prawem.  Uciekły  rozdziały,
paragrafy.  Okazuje  się,  że  pod  jednym  rozdziałem  jest  kilka  razy  ujęty  ten  sam
paragraf  czyli  4210,  który  dotyczy  innego  rozdziału.  Nie  ma  to  się  nijak  do
przedstawienia całości  zdarzenia.
W  związku  z  tym,  przede  wszystkim  w  większości  działów  są  to  kwestie
przesunięć  między  paragrafami.  Jedyne  co  największe,  to  w  nowym  dziale  751
zwiększenie  planu  wydatków  na  wybory  samorządowe  jak  również  te  dochody
zostały  zakwalifikowane  po  stronie  wydatków  na  paragrafy  gdzie  są  potrzebne
środki,  które  były  zaplanowane  w  mniejszych  kwotach  czy  ewentualnie  nie  było
ich planowanych.  
Uwag nie  zgłoszono.

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  przechodzimy  do
punktu  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Powiatu  Ostródzkiego  w
postaci  dotacji  celowej.
Skarbnik  Gminy  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  ta  pomoc  finansowa  dla  Powiatu
Ostródzkiego  jest  to  kwota  25  tys.  zł .  Z  funduszu  sołeckiego  jest  to  kwota
przeznaczona  10  tys.  zł ,  natomiast  ze  środków  gminnych  dokładamy  15  tys.  zł .
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Jest  to  dofinansowanie  wykonania  dokumentacji  technicznej  na  przebudowę  drogi
powiatowej  na  odcinku  Rychnowo  –  Kiersztanowo.  Żeby  można  było  podpisać
umowę  i  dalej  kontynuować  te  prace  musimy  podjąć  taką  uchwałę.  Przedstawić  ją
do  powiatu,  że  takie  środki  mamy  zabezpieczone  w  budżecie.  Tak  jak  w
uzasadnieniu  jest  planowany  koszt  całej  dokumentacji  50  tys.  zł ,  my  ze  swojego
budżetu przekazujemy 25 tys.  zł .  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  -  to  jest  tylko
dokumentacja?
Skarbnik Gminy – pani Urszula Borkowska – tylko dokumentacja.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  ja  mam  pytanie  do  pana  wójta,  czy  są  jakieś  inne
ustalenia  oprócz  tego,  że  została  zawarta  umowa  na  opracowanie  dokumentacji
technicznej.  Czy  jakieś  kolejne  kroki  zostały  poczynione  ze  Starostwem
Powiatowym?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski   –   do  dnia  dzisiejszego  nie  było
kolejnych rozmów w tym temacie.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  ja  mam  nadzieję,  że  finansowanie  tych  prac
faktycznie  nie  będzie  50%  na  50%  ,tylko  w  jakiejś  odpowiedniej  proporcji  co  do
stanu  odpowiedzialności  za  tą  drogę  i  do  stanu  finansów  poszczególnych
podmiotów. Bo 50% na 50% to nie  jest  dobre rozwiązanie.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – to jest  tylko dokumentacja  tylko.  
Radny – pan Ryszard Bala – ja  rozumiem.
Radny – pan Sławomir Matuszewski –  nigdy nie było 50% na 50%. 
Radny – pan Arkadiusz Piasecki  -  30% do 70% było.  Z tego co ja  rozmawiałem z
powiatem,  to tak to miało wyglądać w przyszłości.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  przechodzimy  do
kolejnego  punktu  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów
dzierżawy po umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat .  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  kończą  się  umowy.  Jest  potrzeba
podjęcia  takiej  uchwały,  abym  mógł  dalej  przedłużać  na  kolejne  okresy  do  3  lat
dla tych osób, które dzierżawiły  do tej  pory.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  chciałam  się
dowiedzieć,  bo tu jest  o Gierzwałdzie,  w którym to miejscu są te  blaszaki?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – to jest  przy ośrodku, z tyłu.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  te  garaże  powstawały
sukcesywnie,  dlatego  część  osób  ma  już  umowy nowe na  3  lata,  części  kończą  się
te umowy dzierżawy.
Radna  –  pani  Halina  Gutowska  –  jeżeli  ktoś  pisze  uzasadnienie,  to  w
uzasadnieniu powinno być napisane,  że to dotyczy garaży przy ośrodku zdrowia.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  w  treści  uchwały  są  numery  działek.  Jeżeli  ktoś  w
jakiś tam sposób porusza się w internecie,  to na stronie internetowej  na geoportalu
można znaleźć te  działki,  lokalizację.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  są  to  garaże  blaszaki,
które są tam postawione.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  przechodzimy  do
następnego  punkt  -  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
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zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym
Mielno.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  będziemy  przystępować  tutaj  do
sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy
Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym  Mielno.  Potrzeba  opracowania  tego  planu
wynika  z  chęci  zagospodarowania  terenów  w  sposób  bardziej  kontrolowany  niż
dotychczas,  zapewniający  większy  ład  przestrzenny  jak  i  rozwój  terenów  gminy
Grunwald.  Głównie  chodzi  o  polepszacz  i  inne  inwestycje  tego  typu,  żeby  nam
tam się nie  pojawiały na tym terenie.  
Radny –  pan Ryszard Bala  –  czy ktoś  z  właściciel i  tych  działek  objętych granicą
projektu  zmiany  zgłaszał  się  z  jakimś  wnioskiem  dotyczącym  konkretnych
ustaleń?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – właściciele  działek nie.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  w  jakim  kierunku  będą  zmierzały  ustalenia
dotyczące  uchwalenia  planu  zagospodarowania  przestrzennego.  Co  przewiduje
pan,  że  tam  może  powstać  a  co  jest  wykluczone?  Co  będzie  wykluczone  z  tego
planu zagospodarowania?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  najważniejsze  jest  to,  żeby  nie
powstawały  tam  inwestycje  takie  uciążliwe  dla  mieszkańców.  Nie  będę  ukrywał,
ale  odwiedziła  mnie  firma,  która  chce  budować  kurniki  tam  na  działce  197/6  i  to
w  takiej  dużej  i lości,  bo  tam  w  jednym  rzucie  ponad  milion  sztuk,  11  kurników.
Wiadomo,  że jest  jezioro blisko,  domki letniskowe,  i td.  Nie chciałbym w sumie do
tej  inwestycji  dopuścić  zgodnie  z  życzeniem  mieszkańców  nie  tylko  Mielna,  ale
zgłaszają  się  mieszkańcy  Nowej  Wsi,  Pawłowa  nawet  części,  jak  i  Pacółtowa,
Pacółtówka.  Tak  że  uważam,  że  musimy  do  tego  planu  przystąpić,  żeby
zabezpieczyć  interes  gminy,  mieszkańców.  Dla nas,  że tam powstanie 11 kurników
to  jest  na  początek  a  jak  wejdą,  to  będą  chciel i  postawić  50  i  więcej.  Dla  nas  to
żadnej  korzyści  nie  będzie,  poza  tym,  że  może  2  czy  3  osoby  znajdą  tam
zatrudnienie  a  może  i  nie  nawet.  W  podatkach  nic  nam  się  nie  zwiększy,  bo  to
dalej  będzie  grunt  rolny.   To  samo  ten  polepszacz  glebowy,  to  też  tylko  dla  nas
jeden wielki  kłopot  będzie.  Innego sposobu nie  mamy na  dzisiaj ,  żeby zablokować
tą inwestycję.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  chciałbym  się  upewnić,  bo  niestety  mieszkańcy
naciskają  na  jakąś  konkretną  informację  w tej  sprawie.  Czy procedura  rozpoczęcia
opracowania  planu  miejscowego  blokuje  wszelkie  decyzje  dotyczące  wydawania
pozwoleń na lokalizację?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – jest  zawieszona.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  to  jest  jak  gdyby  zamknięcie  tematu  na  najbliższy
czas dopóki  ten plan nie powstanie?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – tak.  
Innych uwag nie  zgłoszono. 

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  kolejna  uchwała  w
sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy
Grunwald w obrębie geodezyjnym Stębark,  działka  nr 31/2.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  tutaj  właściciel  już  od  3  lat  chodzi
przy  tym  temacie.  Chce  tam  otworzyć  żwirownię  na  tej  działce.  To  jest  między
Stębarkiem  a  Frygnowem.  Wszystkie  formalności  już  dopełnił .  Już  od  3  lat  jest
wałkowany ten temat.  
Uwag nie  zgłoszono.
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Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  kolejna  uchwała  w
sprawie  zarządzenia  wyborów  do  organów  jednostek  pomocniczych  w  Gminie
Grunwald.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – musimy podjąć uchwałę aby
przeprowadzić wybory sołeckie  w ciągu pół  roku od samorządowych. Chcemy te
wybory przeprowadzić  od 18 marca do 8 kwietnia.  
Uwag nie  zgłoszono.

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  przechodzimy  do
kolejnego  punktu  w  sprawie  ustalenia  planu  pracy  Rady  Gminy  Grunwald  oraz
planów pracy stałych komisji  rady na 2019 rok.  
Każdy  z  nas  dostał  plany  pracy  rady  i  komisji .  Tak  jak  zawsze  te  plany  pracy  są
planami  ramowymi.  Zawsze  coś  tam w międzyczasie  może  nam wpaść  lub  wypaść
dodatkowego. Te plany są bardziej  elastyczne.  
Radny – pan Ryszard Bala – ja mam propozycję do planu pracy rady gminy,  żeby
w  tym  planie  umieścić  jeszcze  sesję  na  koniec  rok.  Nie  wiem  pani
przewodnicząca,  czy  to  zostało  ustalone  z  panią  skarbnik,  bo  taka  potrzeba  chyba
będzie,  żeby  rok  kalendarzowy  zamknąć  podejmowaniem  jakichś  uchwał.  Plan
kończy się  na 11 grudnia.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  na  pewno  na
koniec  roku  będzie.  Patrzyłam  w kalendarz  z  panią  Warmińską,  wygląda  na  to,  że
ta  sesja  ostatnia  będzie  31  grudnia,  bo  nie  bardzo  jest  kiedy  zrobić.  Tak  jest
ułożony kalendarz,  dlatego nie zostało wpisane.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  przesłałem  radnym  z  komisji  budżetu  prośbę  o
uzupełnienie  czy  podanie  własnych  propozycji ,  ale  tak  jak  pani  przewodnicząca
powiedziała,  w  trakcie  roku  będziemy  mogli  uzupełniać  tematy  i  zagadnienia,
którymi chcemy się zająć.
Ja  myślę  pani  inspektor,  że  te  puste  miejsca,  które  tam  są  w  planie  pracy  komisji
budżetu,  po prostu trzeba zlikwidować albo połączyć  te cele.
Inspektor  –  Bronisława  Warmińska  –  pani  Krystyna  Zwalińska  złożyła  wnioski  do
planu pracy komisji  budżetu,  ale  tematy się powtarzały,  więc nie przesyłałam.
Innych uwag nie  zgłoszono. 
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  ogłosiła  5-minutową
przerwę. 

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  kolejne  uchwały  w
sprawie zamiaru l ikwidacj i  szkół.   
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – zaczniemy od Frygnowa. Ja tam byłem.
Byłem  z  panią,  która  zajmuje  się  oświatą,  budowlańcem.  Obejrzeliśmy  dokładnie
tą  szkołę.  To  są  małe  ciasne  klasy.  Ogólny  stan  techniczny  tej  szkoły  jest
opłakany,  jeśli  chodzi  o  taką  placówkę oświatową.  Na inne cele  się nadaje,   nie  do
nauczania  na  dzień  dzisiejszy.  Niektórzy  podnoszą  tutaj  temat,  tam  ta  szkoła
powstała  w  1946  roku.  Wszystko  było  okej.  Dobrze,  na  tamte  czasy  te  warunki
były  wystarczające,  na  dzisiaj  nie.  Brak  jest  sali  gimnastycznej.  Dzieci  ćwiczą  na
korytarzu.  To  jest  nie  do  pomyślenia,  żeby  w  Stębarku  stała  pusta  szkoła,  piękna
hala  duża  a  dzieci  nie  mają  gdzie  ćwiczyć  tylko  albo  są  przewożone,  kursują
Frygnowo  Stębark  czy  Mielno  Stębark  i  tak  na  okrągło.  Brak  jest  też  tam
pomieszczeń  magazynowych.  Są  zbyt  małe.  Stwarza  to  też  niebezpieczeństwo,  bo
są  pozastawiane,  pozagracane.  Gabinet  pielęgniarki  jest  zlokalizowany  w
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przejściu  do  gabinetu  pani  dyrektor.  To jest  też  nie  do  pomyślenia,  żeby  tak  było.
Stołówka  jest  bardzo  mała.  Szatnia  jest  na  130  osób.  Na  zdjęciach  to  widać,  jak
wygląda  ta  szatnia.  Gdzie  tam  wejdzie  4,  5  osób  i  nie  ma  gdzie  się  obrócić.
Łazienki  wymagają  gruntownego  remontu.  Na  zdjęciach  widać,  że  wentylacja  jest
niewydolna.  W  jednym  pomieszczeniu,  w  którejś  klasie  było  tak  kratki,  to  było
widać jakieś  gałęzie  jak ptaki  nanosiły,  nawrzucały.  Tak wygląda wentylacja.  Cała
instalacja  centralnego  ogrzewania  jest  do  wymiany.  Elektryczna  również  budzi
wiele  zastrzeżeń.  Brak  jest  tam  też  pracowni  przedmiotowych.  Jak  wiadomo,  te
dzieci  są  wożone  do  Stębarku.  W  piwnicy  są  sale  lekcyjne.  Jest  tam  sala
przedzielona  na  dwie,  dwie  małe  takie  kli tki  można  powiedzieć.  Korytarz  jak
wygląda.  Drzwi  jak  się  otworzy,  to  dwójka  dzieci  jak  przechodzi,  to  ledwo  się
mieści  między otwartymi drzwiami  a ścianą boczną budynku. Świetlicy  brakuje.  
Niektórzy  rozpuszczają  pewne  plotki,  że  budynek  będzie  sprzedany,  i td.  Nie  ma
takiej  opcji  w  ogóle.  Przeznaczenie  tego  budynku,  mamy  taki  pomysł,  żeby  tam
zlokalizować  klub  seniora  jak  i  świetl icę  socjoterapeutyczną,  ale  też  być  może
tam  klub  sportowy  będzie  miał  tam,  jeden  czy  więcej  swoją  siedzibę.  Budynek
byłby wykorzystany.  Absolutnie  nie  ma  mowy,  żeby go się  pozbywać.  On zostanie
zagospodarowany. 
Wszyscy  nauczyciele  czy  to  z  Frygnowa  czy  z  Mielna,  wszyscy  znajdą
zatrudnienie.  Tu  nie  ma  żadnych  obaw.  Zostaną  zagospodarowani,  tak  samo
obsługa.  Nie  jest  tak,  że  obsługa  zostanie  pożegnana.  Dla  wszystkich  znajdą  się
stanowiska.  Tutaj  większość  oczywiście  będzie  w  Stębarku.  Jeżeli  pan  dyrektor
będzie  miał  problemy  ze  znalezieniem  miejsc  pracy  w  Stębarku,  to  myśmy  się
temu przyjrzeliśmy,  to  240 nadgodzin  mamy do dyspozycji ,  żeby  podzielić  je,  aby
nawet  w innych w szkołach na  terenie  naszej  gminy  znaleźl i  pozostali  nauczyciele
swoje  miejsce.  Wszyscy  będą  zagospodarowani  w  Stębarku,  bo  tam  będzie
potrzeba  nauczyciel i .  Być  może  będzie  tak,  że  będziemy  musieli  szukać
dodatkowych, bo tak też może ostatecznie być.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  z  mojego  punktu
widzenia  z  danych,  które  tutaj  mamy  jednoznacznie  wynika,  że  nawet  po
połączeniu tych dwóch szkół  większość klas będzie jednak pojedyncza.  W związku
z tym to  jednak spora l iczba  pracowników.  Więc  nie   wdaje  mi  się,  że  byłaby taka
możliwość zagospodarowania wszystkich nauczycieli .  Patrząc  na l iczbę  młodszych
klas,  23,  23,  17,  19  to  jest  jedna  klasa.  Tam jest  dwóch  nauczycieli .  Co  z  drugim
nauczycielem?  W jakiej  to  będzie  formie,  który  dostanie  zatrudnienie  na  miejscu,
który  nie?  Ja  uważam,  że  na  pewno  byłoby  to  nierozsądne  z  naszej  strony,  żeby
Stębark,  który  ma  taką  świetną  bazę  lokalową  został  niewykorzystany.  Jest  to  na
pewno zasadne,  żeby te  klasopracownie,  salę  gimnastyczną,  zaplecze  wykorzystać.
Sale  są  tam  rzeczywiście  piękne,  przestronne,  wielkie  korytarze.  Stębark
spokojnie  przejmuje  te  wszystkie  klasy.  Tylko  ja  bym  miała  taką  sugestię,  żeby
jednak  te  młodsze  dzieci  jeszcze  w  tych  szkołach  zostawić,  przynajmniej  te  0  –
III .  
Dlatego,  że  taka  grupa  23  osoby w młodszych  klasach,  to  jest  dosyć  ciężka  grupa.
Taka  optymalna  l iczba  to  jest  15,  16  osób.  W  takiej  grupie  pracuje  się  naprawdę
najlepiej .  Powinniśmy  zrobić  jeszcze  spotkanie,  zrobić  burzę  mózgów  na  różne
propozycje,  jak  tą  sprawę rozwiązać,  żeby nie  było  krzywdy ani  dla  dzieci  ani  dla
nauczyciel i  ani  dla  rodziców  ani  tym  bardziej  dla  pracowników  obsługi.  Jednak
tych  osób  jest  sporo,  więc  z  dwóch  szkół  przenieść  do  jednej  a  tam  też  część
obsługi  jest .  Nie  wydaje  mi  się  to  realną  możliwością,  że  nikt  nie  straci  pracy  na
pewno.
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Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  nikt  nie  straci  pracy.  Te  mniejsze
klasy  te  od  I  do  IV  będą  pojedyncze  rzeczywiście.  Natomiast   IV  –  VIII  to  już
będą klasy a i  b.  
Przewodnicząca Komisji  – pani  Małgorzata Kamińska – nie wszystkie.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – wszystkie.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  z  tego  co  widzę,  to
dwie.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  wszystkie  cztery,  V,  VI,  VII  i  VIII
będą  podwójne,  a  i  b  a  I  do  IV  będą  pojedyncze.  Frygnowo  z  Mielnem  będą
połączone.  Tam  będzie  jedna  klasa  taka  większa,  23  dzieci.  Natomiast  pozostałe
będą mniejsze.  
Gdyby zostawić w Mienie I  – III ,  to w Mielnie  dojdzie  do takiej  sytuacji ,  że na
przykład w klasie  I ,  tej  co jest  obecnie pierwszej,  tam jest  dzisiaj  11 dzieci,  z
czego  8  dzieci  jest  ze  Stębarku,  Łodwigowa  i  Zybułtowa.  Jak  pani  zapyta  tych
rodziców  gdzie  chcą  swoje  dzieci  oddać,  to  oni  na  pewno  nie  powiedzą  że  do
Mielna  tylko  do  Stębarku.  Oni  przychodzą  do  mnie  i  pytają  ciągle,  kiedy  to
zostanie  podjęte.  Oni  chcą  żeby ich  dzieci  przenieść,  żeby  ich  dzieci  się  uczyły  w
lepszych warunkach.  Dla trójki  dzieci  nie będziemy tworzyć klas.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  szkoda,  że  nie  mamy
liczby  dzieci,  i le  by  zostało  w starych obwodach  szkół.  Szkoda,  że  nie  mamy tego
rozdzielenia  na  to  jak  były  stare  obwody  szkół,  gdyby  był  Stębark,  Frygnowo  i
Mielno, bo wtedy wiedzielibyśmy gdzie i le  dzieci  zostanie.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  obwody  obwodami,  ale  rodzic  też  ma
możliwość samemu decydować gdzie jego dziecko ma chodzić.  
Przewodnicząca Komisji  – pani  Małgorzata Kamińska – oczywiście.  
Wójt Gminy –  pan Adam Szczepkowski  –  nie  wierzę  w to,  żeby ktoś  ze  Stębarku
powiedział ,  że  nie  jednak,  moje  dziecko  będzie  chodziło  do  Mielna.  Czy  z
Łodwigowa czy z Grunwaldu to samo. 
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  na  pewno  dopisaliby
się  do  starych  obwodów  szkół,  które  były  poprzednio.  Natomiast  to  jest  jedna  z
propozycji .
Wójt  Gminy  –  pan Adam Szczepkowski  –  to  samo druga  klasa  w Mielnie  l iczy  8
dzieci  dzisiaj .  Szóstka  dzieci  to  jest  Zybułtowo  i  Góry  Lubiańskie.  Dwójka  w
Mielnie  by została,  dwuosobowa klasa.  
Radny  –  pan  Zbigniew  Napłoszek  –  odnośnie  szkoły  podstawowej  w  Mielnie.
Wczoraj  otrzymałem  pismo,  bo  było  zebranie  dyrektora  szkoły  i  pracowników,
gdzie  dwójka  z  rodziców  są  mieszkańcami  Zybułtowa  i  mają  swoje  dzieci  w
Mielnie.  Jasno  określi l i  swoją  propozycję,  jaką  widzą  i  rozważają,  poza
propozycją  pana  wójta.  Chodzi  tutaj  o  to,  że  mają  taki  pomysł,  żeby  w  Mielnie
zrobić  szkołę  sześcioklasową  a  dwa  najstarsze  roczniki  przenieść  dopiero  do
gimnazjum.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  to  nie  wchodzi  w  grę.  Mielno  chcemy
zrobić  jedno  duże  przedszkole  samorządowe  dla  gminy,  dla  całej  gminy.  Nie
mówię,  że  Gierzwałd  będzie  l ikwidowany.  Gierzwałd  zostaje.  Być  może,  trzeba
będzie  zamknąć  przedszkole  w Stębarku.  Jak  będzie  taka  potrzeba.  Nie  mówię,  że
koniecznie.  Dlatego  szkoła  w  Mielnie  będzie  dalej  funkcjonowała.  Nie  będzie  to
już  jako  zespół  szkolno-przedszkolny  tylko  przedszkole  samorządowe  z
oddziałami  przedszkolnymi.  Tam też będą przecież potrzebni  nauczyciele.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  -   jeżeli  chodzi  o
przedszkole,  to lepszą organizacją  byłoby Frygnowo, centrum gminy. 
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Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  to  czy  jest  centrum czy  nie,  to  nie  ma
większego  znaczenia.  Ktoś  zawsze  musi  dojechać.  To  nie  ma  znaczenia.  Na  klub
seniora jest  to fajniejsze  miejsce.  Jest  to  niski budynek.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  była  propozycja  od
pastora Poganiacza.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – my będziemy lokalizować tego typu
inwestycje  w swoich budynkach,  w swoich lokalach.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Szanowni  Państwo.  W  dalszym  ciągu  skupiamy  się
tylko  tutaj  na  podziale  organizacyjnym,  jak  te  szkoły  będą  funkcjonować.  Jeżeli
podłożem  takiej  decyzji  czy  takiej  propozycji  decyzji  w  sprawie  l ikwidacji  tych
szkół  jest  między innymi podłoże  ekonomiczne,  to  chciałbym,  żebyśmy skupili  s ię
chociażby w tym momencie  na tym fragmencie  uzasadniania  uchwały.  Chodzi  o to,
że  w roku 2019/2020,  w następnym roku szkolnym odejdzie  z  gminy 130 uczniów,
z  gimnazjum  i  z  ósmych  klas,  a  dojdą  tylko  te  dzieci  sześcioletnie,  których  jak
widzicie  jest  36.  W  związku  z  tym  subwencja  oświatowa  na  kolejny  rok  będzie
niestety  zmniejszona,  bo  nie  będzie  dofinansowania  na  tą  setkę  dzieci.  To  jest
jeden  aspekt.  Drugi,  przy  jednorodnym  typie  szkół,  wszystkie  szkoły  podstawowe
sądzę,  że  uprości  się  dowóz  dzieci  do  tych  3  szkół  podstawowych  plus
przedszkole,  które  w  tej  chwili  miałyby  powstać   Natomiast  nie  mam  takiej
informacji ,  jak  to  będzie  wyglądało  w złotówkach.  Na dzień  dzisiejszy  mamy plan
dowozów obowiązujący  w tym roku  szkolnym.  Warto  by  przemyśleć  projekt  planu
dowozów  przy  tych  założeniach,  które  proponuje  tutaj  pan  wójt .  Zobaczymy  jaka
jest  różnica  w   kosztach  dowozu.  Kolejna  sprawa,  jeżel i  szkoła  we  Frygnowie
miałaby  przestać  pełnić  funkcję  szkoły,  przestałby  to  być  budynek  eksploatowany
na  co  dzień,  dopóki  nie  znajdziemy  jakiegoś  innego  zastosowania  dla  tego
budynku.  To  w  kosztach  ogólnych  oświaty  trzeba  by  było  znaleźć  informację,  i le
samo  utrzymanie  tego  budynku  kosztuje,  co  również  mogłoby  być  jakąś
oszczędnością.  Myślę,  że  te  informacje  powinny  być  upublicznione,  przekazane,
żeby  przekonywać  argumentami  a  nie  krzykiem,  że  „nam się  l ikwiduje  stanowiska
pracy,  bo  dziecko  będzie  jechało  zamiast  2  czy  3  kilometrów,  będzie  jechało  7”.
Powstanie  wielki  lament  i  rozpacz  z  tego  powodu.  Dziecko  jeżeli  wsiądzie  do
autobusu,  to  dla  niego  już  jest  w  zasadzie  bez  znaczenia  czy  jedzie  2  kilometry
czy  jedzie  7  czy  10  kilometrów.  Tutaj  nie  ma  takiego  zagrożenia,  że  ktoś  będzie
pokrzywdzony.  Oczywiście  pokrzywdzone  będą  te  dzieci,  które  są  z  tej
miejscowości,  w  której  szkoły  zostaną  zlikwidowane.  To  jest  nieuniknione.  Ale  z
kolei  zyskają  dzieci,  które  do  tej  pory  mimo,  że  miały  pod  bokiem  dobrą,
wyposażoną  szkołę,  były  pakowane  do  autobusu  i  jeździły  do  Mielna  bądź  do
Frygnowa.  Te  aspekty  trzeba  wziąć  pod  uwagę.  Mam  taką  prośbę  do  pana  wójta,
żeby  jednak  skupić  się  na  tych  argumentach  również  ekonomicznych.  O aspektach
społecznych  tutaj  pan  przewodniczący  Napłoszek  przed  chwilą  mówił.  Tutaj  są
sygnały.  Ja  też  do  takich  sygnałów  docieram,  ale  narazie  nie  wiem,  nie  jestem
przekonany.  Nie  jestem  pewien,  że  przekonam  osobę,  której  dziecko  dzisiaj  idzie
5 minut  do szkoły,  że rozwiązanie,  że będzie  musiało wyjść pół godziny wcześniej
z  domu  po  to,  żeby  10  minut  dojechać  do  Stębarka  będzie  dla  tej  osoby
argumentem  do  przyjęcia,  bo  trzeba  dziecko  zaprowadzić  albo  wysłać,  nie  można
patrzeć  z  okna  jak  to  dziecko  idzie  do  szkoły.  To  jest  zrozumiałe  i  myślę,  że  to
trzeba  brać  pod  uwagę.  Ta  sprawiedliwość  społeczna,  to  otwarcie  na  potrzeby
innych,  to  otwarcie  na  to,  że  szkoła  w  Stębarku  daje  dużo  lepsze  możliwości
wykształcenia.  Oczywiście  ważnym  elementem  w  tym  procesie  kształcenia  jest
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kadra,  sposób  zarządzania,  ale  warunki  techniczne  są  zdecydowanie  lepsze  niż  w
szkole we Frygnowie i  w szkole w Mielnie.  
Radny  –  pan  Sławomir  Matuszewski  –  gminne  szkoły  zbiorcze  to  my  już
przerabialiśmy.  Już  było  coś  takiego,  to  upadło.  Ale  wracając  do  tego,  nie  tak
dawno,  dwa  lata  temu  zaczęła  się  reforma  oświaty  i  ta  reforma  oświaty,  która
zakładała,  że  nie  będziemy  likwidować  małych  szkół.  Tak  było  w  założeniach
oświaty.  Nawet  w  tej  chwili  coś  tam  jest  w  oświacie,  chociaż  nie  wszystko,  co
pani minister  mówi jest  prawdą,  ale  było,  że dofinansowanie zwiększa się.
Radny – pan Ryszard Bala –  ja  mam pytanie  do pani  skarbnik,  czy gmina  dostaje
jakiekolwiek  pieniądze  na  funkcjonowanie  szkoły  jako  budynku,  nie  jako  ucznia
tylko na finansowanie szkoły.
Skarbnik Gminy – pani Urszula Borkowska – nie.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  panie  Sławomirze  wszystko,  co  jest  opłacane   w
oświacie  jest  f inansowane z subwencji  oświatowej  i  z dochodów własnych gminy.
Radny  –  pan  Sławomir  Matuszewski  –  ja  cytuję  oczywiście  ustawę  o  reformie
oświaty.  
Radny – pan Ryszard Bala – ale  jaka jest  praktyka.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  nie  ma  żadnego  specjalnego
finansowania małych szkół.  To jest  mit  póki co.  
Jeszcze  tutaj  chciałbym  do  tego  wrócić,  co  pan  Ryszard  mówił  o  dowozach.
Założenie  jest  takie,  że  koszta  się  nie  zwiększą  a  wręcz  przeciwnie,  nawet
zmniejszą  się.  Nie  będzie  jak  powiedziałem  tego  kursowania  dzieci  w  ciągu  dnia
w  tą  i  z  powrotem  Mielno  Stębark,  Stębark  Mielno  i  tak  samo  Frygnowo.  To  jest
raz  i  dwa  autokary  też  jeżdżą  na  przykład  Frygnowo,  Grunwald,  Łodwigowo,
Stębark  wraca  się  i  jedzie  z  powrotem.  Tą  samą  trasą,  bo  musi  do  Frygnowa
dowieźć  kolejne dzieci.  Część kursów nam odpadnie.  
Radny – pan Ryszard Bala – ja  też myślę,  że to uprości plan dowozu.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – jeśli  chodzi  o kadry,  nauczyciel i  to  ten
rok  też  daje  nam  taką  możliwość,  że  nie  musimy  z  nimi  rozwiązywać  umów,  bo
przechodzą  z  Frygnowa  czy  Mielna  do  Stębarku  bez  konieczności  rozwiązywania
umów  i  zawierania  nowych.  To  jest  ten  jeden  wyjątkowy  rok  ze  względu  na
wygaszanie  gimnazjów.  W  kolejnych  latach  będzie  inaczej,  tak  jak  poprzednio.
Trzeba  będzie  rozwiązać  z  każdym umowę i  na nowo ją  zawrzeć.  Teraz  nie.  Każdy
złoży  oświadczenie,  że  chce  pracować  w  Stębarku  i  przechodzi.  Dyrektor
przejmuje  taką  osobę  i  tworzy  dla  niej  s tanowisko.  Myślę,  że  o  te  stanowiska  nie
ma  co  się  martwić.  Jest  240  nadgodzin.  Jest  z  czego  wygospodarować  etaty.  To
będzie  zadanie  dla  dyrektorów  wszystkich  szkół  na  terenie  gminy.  Oni  będą
musieli  usiąść  i  arkusze  organizacyjne  przygotować,  ale  na  to  jeszcze  jest  chwila.
Dzisiaj  jest  najważniejsze,  żebyśmy  podjęli  zamiar  a  potem  będziemy  dalej  o  tym
rozmawiać.  Jak  tutaj  pani  radna  Kamińska  powiedziała,  że  trzeba  się  spotkać  z
dyrektorami,  z całą  kadrą i  o tym mówić.  Tak samo rodziców poinformować. Może
będzie  potrzeba  zorganizowania  spotkania  dużego.  Jesteśmy  otwarci.  Dzisiaj
musimy przyjąć  zamiar.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  kwestia  tych
nadgodzin.  To  też  tak  nie  może  być,  ponieważ  to  są  godziny  typowo
specjal istyczne  a  nie  każdy  nauczyciel  ma  akurat  uprawnienia  do  prowadzenia
tego typu zajęć.  Dobrze byłoby zrobić takie  rozeznanie.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – było robione rozeznanie.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Małgorzata  Kamińska  –  jak  będą  przechodzić,
jakie  jest  zapotrzebowanie,  na  i le  etatów.  Na  przykład  godzin  matematyki  jest
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więcej,  ale  biologia  czy geografia  jest  mniej.  Więc  przydałaby  się  i  taka  tego typu
informacja.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  tutaj  rozeznanie  było  i  jak
powiedziałam,  dla wszystkich praca i  etaty będą.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  proszę  państwa  tak  jak  pan  wójt  na  początku
powiedział ,  podjęcie  tej  uchwały  o  zamiarze  l ikwidacji  wynika  z  ustawy  prawo
oświatowe.  Do  28  lutego  musimy  taką  uchwałę  podjąć,  jeżeli  jakiekolwiek
czynności  mamy zamiar  robić w następnym roku szkolnym.  Podjęcie  tej  uchwały o
zamiarze  wcale  nie  przesądza,  że  my  podejmiemy  kolejną  uchwałę  o  l ikwidacji
tych  szkół.  To  nie  jest  jednoznaczne.  To  co  tutaj  usłyszeliśmy,  dalsza  dyskusja,
wyjaśnianie  problemów,  pytania,  odpowiedzi  na  problemy i  na  te  pytania  powinna
spowodować,  że  nasza  świadomość w zakresie  korzyści  jakie  ewentualnie  możemy
osiągnąć  z  takiej  decyzji ,  jakie  są  zagrożenia  i  negatywne  skutki  takiej  decyzji ,
będzie  większa.  Jeżeli  będziemy  mieli  taką  wiedzę  to  świadomie  te  uchwały  o
likwidacji  bądź  też  pozostawieniu  tych  szkół  podejmiemy.  Myślę,  że  nic  jeszcze
nie przesądzamy,  podejmując w tej  chwili  te uchwały intencyjne.  
Radna  –  pani  Ewa  Ziejewska  –  my  żeśmy  w  Dylewie  przeszli ,  to  wiem  co  to
znaczy dla  rodziców.  Wiem jaki  to  ból  jest  to  dla  nauczycieli .  Wiem,  że  to  bardzo
trudna sprawa a najbardziej  trudna dla dzieci.  Wiadomo,  że dziecko przyzwyczaiło
się  do  pewnych  zasad,  związało  ze  środowiskiem  itd.  Czynniki  społeczne  mówią,
że  dziecko  powinno  być  bliżej  domu,  bliżej  rodziców,  łatwiejszy  kontakt.  Prestiż
wioski  też  jest  zupełnie  inny.  Wiadomo,  że  jesteśmy  rozdarci.  Z  drugiej  s trony
ekonomia  przemawia  za.  W Stębarku mamy piękny budynek,  wyposażony tylko  się
prosi,  żeby  te  dzieci  wprowadzić.  Jest  naprawdę  ciężko  to  wszystko  i  wszystkich
pogodzić.  Uważam,  że  rodzice  i  pan  wójt ,  musimy  to  wszystko  wypośrodkować,
żeby  nikt  nie  wyszedł  w  tym  momencie  i  przyszłości  niezadowolony  a  żeby
bezboleśnie to przeszło.  Współczuję  wszystkim i  nam też.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  ja  uważa,  że  na  tej  zmianie  tylko
wszyscy  mogą  skorzystać.  Tak  jak  pani  Ewa  tutaj  powiedziała,  komfort  uczenia
tych dzieci  się zwiększy ale  i  komfort  nauczania  dla całej  kadry będzie lepszy.  
Jak  ktoś  nie  zna  szkoły  we  Frygnowie,  to  może  pojechać  i  zobaczyć  jakie  tam  są
warunki.  Nie ma żadnych.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  mam  pytanie,  czy
może  gmina  w  jakiś  sposób  konsultowała  zamiar  z  kuratorium?  Z  tego  co  wiem,
kuratorium  nie  bardzo  chce  wyrażać  zgodę  na  l ikwidację  i  zamykanie  szkół.
Wiem,  że  już  były  takie  sytuacje  gdzie  gminy  chciały  szkoły  zamykać  a
kuratorium nie wyraziło  na to zgody. Te szkoły funkcjonują nadal.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  kurator  warmińsko-mazurski  jest
zaproszony  do  nas  na  spotkanie  z  dyrektorami,  z  całą  kadrą  pedagogiczną  i
prawdopodobnie  w  ciągu  dwóch  najbliższych  tygodni  się  spotkamy.  Spotkanie
będzie  zorganizowane.  Też  chce  zobaczyć  warunki  lokalowe  Stębark,  Mielno,
Frygnowo. Chce na własne oczy sobie porównać jak to wygląda w rzeczywistości.
Radny –  pan  Piotr  Szewczak  –  czy  radni  będą  zainteresowani  czymś  takim,  żeby
obejrzeć te  szkoły jak gdyby namacalnie.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  nie  ma  problemu,  w  każdej  chwili
można pojechać.
Radny –  pan  Ryszard  Bala  –  ja  proponuję,  żeby  przewodnicząca  komisji  oświaty
takie  spotkanie  zorganizowała,  ale  zaprosiła  na  to  spotkanie  wszystkich
pozostałych  radnych,  którzy  nie  są  członkami  komisji  oświaty.  Byśmy  w  jakimś
tam nieodległym czasie  zaraz  po  feriach  czy  też  w trakcie  jak  nie  ma  dzieci,  żeby
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nie  przeszkadzać  w  toku  nauczania,  żebyśmy  mogli  pojechać  i  zobaczyć  jak  to
wygląda.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  nie  widzę  problemu
tylko żebyśmy wybrali  jakiś dzień w czasie  ferii  czy po południu po zajęciach.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski –  zanim zamiar  podejmiemy,  to  mamy
jeszcze  miesiąc  na  to,  żeby  pojechać,  przyjrzeć  się,  porozmawiać  za  i  przeciw  i
wtedy ostateczną  decyzję podjąć.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  myślę  pani
przewodnicząca,  że  jak  najszybciej  takie  spotkanie,  jechać  i  obejrzeć  obiekty.  Ja
widziałam  wszystkie,  ale  mimo  wszystko  wtedy  kiedy  nie  ma  dzieci,  nie  ma
uczniów inaczej  wygląda.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  pani  przewodnicząca,  jeżeli  państwo  wyraziliby
taką  chęć  uczestniczenia,  to  ja  proponuję  jutro  wsiąść  w  samochody  czy  też  pan
wójt  podstawi  jakiś  samochód  i  przejedziemy  do  tych  szkół.  Pracownik  otworzy,
udostępni  i  nie  byłoby  problemu,  żebyśmy  musieli  jeszcze  dodatkowo  jakiś  inny
termin wpasowywać. To zajmie  nam godzinę czasu.  
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – myślę,  że to nie  jest  zbyt  dobry
termin.  Dla  mnie  żeby  pokazać  szkołę  we  Frygnowie  czy  w  Mielnie,  to  jest
najlepszy  czas  wtedy  kiedy  są  dzieci.  Żeby  to  rzeczywiście  zobaczyć  jak  to
wygląda.  Jak  jest  pusta  klasa,  to  ona  zawsze  będzie  ładnie  wyglądała.  Trzeba
zobaczyć jak będą dzieci.
Radny – pan Ryszard Bala – też  prawda. 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  pierwsze  dni  mogą  być  nawet  po
feriach.  
Nauczycielka  SP  we  Frygnowie  –  pani  Grażyna  Skrzyńska  –  mam  prośbę,  żeby
pan  Matuszewski  odczytał  nasze  uwagi  do  projektu  uchwały,  bo  są  troszeczkę
krzywdzące.  Tu  pan  wójt  przedstawił  same  mankamenty.  Nie  mamy  w  piwnicy
klasy  żadnej,  przedzielonej.  Mamy też  dobrze  wyposażoną  szkołę.  Nieprawdą jest ,
że wszystko się wali .  
Radny – pan Sławomir Matuszewski  –  „uwaga do uzasadnienia  projektu  uchwały
w  sprawie  zamiaru  l ikwidacji  Szkoły  Podstawowej  im.  Królowej  Jadwigi  we
Frygnowie.  
1.  W  uzasadnieniu  projektu  uchwały  znajduje  się  kilka  nieścisłości  lub  wręcz
nieprawdziwych  informacji ,  które  są  dla  naszej  placówki  krzywdzące.  Nieprawdą
jest ,  że  ze  względu  na  brak  pomieszczeń  część  zajęć  lekcyjnych  odbywa  się  w
klasach łączonych.  Połączone są tylko  zajęcia  artystyczne  w klasie  II  i  III  z  uwagi
na  małą  l iczbę  dzieci.  Wynikało  to  ze  względów  oszczędnościowych.  Realizacja
tego typu zajęć w łączonych klasach nie wpływa na jakość kształcenia  uczniów.
2.  W szkole  nie  ma  pomieszczeń  i  urządzeń  pozwalających  na  organizację  zajęć  w
pracowniach  przedmiotowych.  Dzięki  ciągłemu  procesowi  doposażenia  szkoły  w
pomoce dydaktyczne,   i  urządzenia,  ostatnio  przy  zaangażowaniu  w projekt  szkoła
jest  w  stanie  sprostać  tym wymaganiom.  MEN wprowadzając  reformę  obiecało  też
pomoc  i  wyposażać  szkołę  w  pracownie  przedmiotowe.  Na  wyposażeniu  naszej
placówki  mamy  mobilną  pracownię  komputerową.  Jest   dostęp  do  wifi .  Dobiega
końca  instalacja  szerokopasmowego  internetu.  Posiadamy  i  używamy  w  trakcie
zajęć  technologie  informacyjne,  komunikacyjne.  Pięć  tablic  multimedialnych
pomaga  uczniom  w  zdobywaniu  wiedzy  i  umiejętności,  uatrakcyjnia  zajęcia  dla
podwyższenia jakości  pracy szkoły.  Korzystamy też z  dziennika Librus.
3.  Nie  ma  również  wydzielonego  pomieszczenia  na  świetl icy  szkolnej.
Informujemy,  że  takie  same  warunki  są  we  wszystkich  szkołach  na  terenie  naszej
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gminy.  Nasi  uczniowie  mają  zagwarantowane  pomieszczenie,  w  którym  odbywają
się  zajęcia  świetl icowe.  Na  boisku  szkolnym  przebywają  wtedy,  gdy  warunki
pogodowe  są  sprzyjające.  Uczniowie  mają  wtedy  zorganizowane  zajęcia  ruchowe
sprzyjające  zdrowiu  fizycznemu  i  psychicznemu.  Położenie  szkoły  jest  z  dala  od
ciągów komunikacyjnych zapewnia bezpieczeństwo naszym dzieciom.  
4.  Zajęcia  na  korytarzu  nie  zapewniają  uczniom  właściwego  poziomu
bezpieczeństwa  w  czasie  lekcji  W-F.  W  związku  z  prowadzeniem  zajęć  na
korytarzu  przez  lata  nie  odnotowaliśmy zwiększonej  wypadkowości  podczas  lekcji
W-F  w porównaniu  z  innymi  placówkami  na  terenie  gminy.  Nad  bezpieczeństwem
dzieci  czuwa  zawsze  wykwalifikowany  nauczyciel  znający  zasady  bezpieczeństwa
i higieny pracy.  Nie jest  to  więc argument  w dyskusji .  Dwie sale lekcyjne  znajdują
się  w  piwnicy  szkoły,  które  nie  zapewniają  właściwych  warunków  nauki.  Jest  to
nieprawdą.  Sale  te  nie  są  ulokowane  w piwnicy  szkoły  lecz  w dobudowanej  części
tzw.  niski  parter.  Jedna  z  nich  ma  pełnowymiarowe  okna  i  jest  normalną  salą
lekcyjną.  Druga  z  nich  też  jest  wyposażona  w  okna.  Oświetlenie  w  obydwu
pomieszczeniach  spełnia  wymogi  określone  w  przepisach.  Konieczność  l ikwidacji
uzasadniona  jest  również  czynnikami  ekonomicznymi.  Podane  są  ogólne  sumy
wydatków  na  funkcjonowanie  szkół  podstawowych  w  2018  roku  w  Gminie
Grunwald.  Brak  jest  konkretnych  wyliczeń  jakiej  wielkości  będą  to  oszczędności.
Dokonując  tak  ważnej  restrukturyzacji  należy  rzetelnie  wyliczyć  na  czym,  i le
zaoszczędzi  Gmina  Grunwald  włączając  dużą  l iczbę  uczniów  do  jednej  szkoły.
Jednym  z  czynników  wpływających  na  jakość  kształcenia  jest  l iczebność  klas.
Można  zrobić  klasy  nawet  35  osobowe,  zaoszczędzić  pieniądze,  ale  czy  komfort
bezpieczeństwa  dzieci  oraz  jakość  kształcenia  na  tym nie  ucierpi.  Ponadto  nie  ma
wstępnego  planu  organizacji  nowej  szkoły.  Dzieci  będą  musiały  być  dowożone.
Brak precyzyjnych planów.  Godziny wyjazdów i  powrotu dzieci  ze szkoły,  podział
na  grupy  językowe,  zajęć  komputerowych,  realizacja  zajęć  specjal istycznych,
pomoc  psychologiczno-pedagogiczna.  Czy  będą  sale  w  tak  przepełnionej  szkole.
W naszej  placówce nie  ma problemu z realizacją  różnych form pomocy.  Realizacja
zajęć  pozalekcyjnych,  obecnie  dowozy  o  zdecydowanie  mniejszym  zasięgu
stwarzają  niemałe  problemy.  Co  będzie  jak  dzieci  będą  wożone  według  nie
określonych  jeszcze  zasad.  Ponadto  interesuje  nas  plan  zagospodarowania
budynku  naszej  szkoły  i  terenu  wokół  niej .  Szkoła  jest  dobrem  wspólnym
wszystkich  mieszkańców  gminy.  Budynek  i  teren  mają  również  wartość
materialną.  Jeżeli  brak  jest  planu,  to  prawdopodobnie  budynek  będzie  ulegał
niszczeniu.  Czy o to  chodzi  projektodawcy uchwały? 
W szkołach  są  także  pracownicy,  którzy  mają  swoje  rodziny.  Informacje  na  temat
losu  nauczyciel i  są  lakoniczne.  Brak  informacji  o  i lości  pełnych  etatów  i  i lu
nauczyciel i  s traci  pracę.  I lu  zaproponuje  się  pracę  w niepełnym wymiarze  godzin?
Ile  to  jest ,  nie  jest  trudne  do  wyliczenia?  Niestety  autor  projektu  tego  nie
przedstawia.  Uważam,  że dokonując tak wielkich  zmian wszystko trzeba  dokładnie
zaplanować,  policzyć,  przeprowadzić  konsultacje  społeczne,  wziąć  pod  uwagę
opinię  rodziców  i  przyszłość  dzieci.  Obywatele  Gminy  Grunwald  mają  prawo  do
rzetelnej  informacji ,  bez  niedomówień  i  zakłamań.  Planując  zmiany  trzeba  brać
pod uwagę dobro wspólne,  również koszty społeczne.”
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – mogę otrzymać kopię tego pisma? 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  do  mnie
wpłynęło.  Ja dzisiaj  odebrałam w korespondencji .
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – z tego pisma jedno wynika,  że państwo
tylko myślicie  o  swoim interesie.  Nie  myślicie  o  interesie  dzieci.  Ja  powiedziałem
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na  początku,  że  dla  mnie  najważniejsze  jest  dobro  dzieci,  rodziców  i  przy  okazji
nauczyciel i .  Żeby  też  ich  nie  pozostawić  na  lodzie  tylko  żeby  wszyscy  znaleźli
pracę  a  jednocześnie  poprawiły  się  warunki  i  uczenia  się  i  nauczania.  Dla
wszystkich  ta  zmiana  może  przynieść  tylko  korzyści.  Podnosicie  tutaj  też  taki
argument,  że  będzie  w  jednej  szkole  duża  l iczba  dzieci.  A  przecież  w  gimnazjum
swego  czasu  grubo  ponad  300  osób  się  uczyło  i  wszyscy  się  pomieścil i  i  było
dobrze.  Dzisiaj  to będzie  około 230 dzieci.
Przewodnicząca Komisji  – pani  Małgorzata Kamińska – 262.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  nie.  Będzie  230  dzieci.  Jaka  to  i lość
jest  w  porównaniu  do  tego  co  tam  było.  Klas  jest  wystarczająca  i lość.  Sal
lekcyjnych bodajże jest  12,  dodatkowo sala  gimnastyczna.  U góry ta  mniejsza hala
gimnastyczna,  si łownia.  Świetl ica  ze  stołówką  tu  jest  łączona,  kuchnia.  Warunki
są super  tam lokalowe. 
Radny – pan Zbigniew Napłoszek –  a co z  pomieszczeniem na przedszkole,  które
zostało zrobione? 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  nie  będzie  przedszkola,  to  będzie
przeniesione  do  Mielna.  Przedszkole  będzie  w  Mielnie.  Tam  będą  klasy  lekcyjne
dla  I  –  VIII.  Duża  szatnia  jest  też  z  podziałem  dla  chłopców  i  dla  dziewcząt,
będzie  oddzielnie  lub  będzie  podzielone  tak,  że  I  –  IV  będzie  miało  jedną  szatnię
a starsi  drugą.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  rozumiem,  że  ta
młodsza grupa przedszkolna nie będzie  jej ,  ale  zerówka w przedszkolu zostanie.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski –  też  nie,  I  – VIII  Stębark.  
Przewodnicząca Komisji  – pani  Małgorzata Kamińska – bez oddziału
przedszkolnego?
Wójt  Gminy  –  pan Adam Szczepkowski  –  tak.  Przedszkole  będzie  w Mielnie.  To
jeszcze  w rozbiciu  na  grupy  3,  4,  5  i  6  latków.  Tak  że  obsługi,  nauczycieli  będzie
więcej  potrzeba.  Dzisiaj  są  tam  dwie  grupy  i  to  jest  50  osób.  Potem  będą
podzielone  na  mniejsze.  Tych  jak  przeniesiemy  ze  Stębarku,  to  zwiększy  się
liczba  dzieci.  Ostatnio  brakowało nam przecież  miejsc  w przedszkolach.  Myślę,  że
tam spokojnie  około 60 dzieci  w przyszłym roku od września w Mielnie  będzie.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  proszę  państwa  pan  Matuszewski  odczytał  jak
rozumiem  stanowisko  środowiska  nauczycielskiego  i  ono  polemicznie  odnosi  się
do  uzasadnienia,  które  mamy  do  tej  uchwały.  Dlatego  tym  bardziej  celowe  jest ,
żebyśmy  przed  podjęciem  decyzji  w  tej  szkole  i  szkole  w  Mielnie  i  Stębarku
również  byli .  Byśmy  miel i  doświadczenie  z  własnego  oglądu,  nie  tylko  na
podstawie  pism  wójta  uzasadniającego  podjęcie  i  pana  Matuszewskiego
reprezentującego  środowisko  nauczycieli .  Namawiam  państwa  do  tego,  żeby
jednak tą wizytę w szkołach odbyć.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  proszę  dobrze  się  przyglądać  co  do
tych  klas,  właśnie  o  tej  klasie  mówiłem  w  piwnicy.  Może  to  nie  powinno  się  tak
nazywać,  ale  dla  mnie  to  jest  piwnica.  Ciasne  dwie  kli tki  przedzielone  płytą
gipsowo-kartonową na  pół.  Żeby  przejść  do  tej  w głębi,  trzeba  przejść  poprzednią
klasę.  W tej  drugiej  prawdopodobnie nie  ma nawet  wentylacj i .  Rury od kanalizacji
biegną  wewnątrz  sal  lekcyjnych.  Są  ładnie  zakamuflowane,  ale  tu  je  widać  nawet
na  zdjęciach.  Jak  ktoś  się  dobrze  przyglądał,  to  zauważył  to.  Ciemne  klasy.  Okna
są  uszczelnione  ręcznikami  papierowymi.  Klasa  jedna  jest  podzielona  na  dwie
części,  gdzie  w  jednej  się  mieści  biblioteka  w  drugiej  sala  lekcyjna.  Pojedziecie
państwo sami,  to  zobaczycie to  na własne oczy.  To będzie najlepsze.  
Radny – pan Zbigniew Napłoszek – w związku z pismem jakie otrzymałem od
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Rady  Rodziców,  takie  jest  jeszcze  moje  jedno  pytanie,  co  z  obietnicami
wyborczymi  mówiącymi  o  rozbudowie  szkoły  w  Mielnie  czy  budowie  sali
gimnastycznej  w Mielnie?  Co w tej  chwili  może nam wójt  powiedzieć?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – ta reforma jest  potrzebna po to,  żeby w
pierwszej  kolejności  wybudować  halę  sportową  w  Szczepankowie  z  łącznikiem.
Tam  będą  dobudowane  jeszcze  przynajmniej  4  klasy.  Natomiast  jeżeli  chodzi  o
Mielno,  jeżel i  to  będzie  przedszkole  samorządowe,  tam  salka  gimnastyczna  co
jest ,  nawet  na  dzień  dzisiejszy  jest  wystarczająca.  Dla  szkoły  podstawowej
oczywiście  nie.  W  przyszłości  nie  mówię,  że  nie  będzie  tam  rozbudowana  ta
szkoła,  że  dobudowana  hala  sportowa.  Chociażby  dla  mieszkańców  by  się
przydała,  ale  to już są bardziej  plany odległe.  
Pierwsze  co,  to  przystąpil iśmy tutaj  do  przygotowywania  dokumentacj i  na  budowę
hali  sportowej  w  Szczepankowie.  Myślę,  że  po  połowie  roku  na  pewno  będzie
nabór  na  halę.  Mamy  ten  plus,  że  u  nas  na  terenie  gminy  nie  ma  hali  o  pełnych
wymiarach.  Myślę,  że  w  Szczepankowie  jak  nie  w  2020  to  w  2021  roku  taka  hala
powstanie wraz z  łącznikiem.
Mieszkanka  Stębarku  –  pani  Ewa  Bawolska  –  czy  ta  szkoła  w  Mielnie  na
potrzeby  przedszkola  samorządowego,  dla  małych  dzieci,  ona  jest  przygotowana?
Czy trzeba będzie ją  przystosowywać?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  niewielkim  kosztem  można  ją
dostosować.  W  części  jest ,  bo  już  dzisiaj  tam  mamy  przedszkole,  oddział
przedszkolny.  Niewielkimi  kosztami  można  ją  dostosować.  Zresztą  trzeba  będzie
odnowić  dach,  ściany,  bo  jak  państwo  wejdziecie,  to  zobaczycie,  że  to  wszystko
wymaga rzeczywiście  odnowienia,  odświeżenia.  
Radny  –  pan  Piotr  Szewczak  –  a  propo  przedszkola,  właśnie  ja  miałem  kilka
takich  głosów,  że  jeżeli  by doszło  do  tego,  to  jak  pani  przewodnicząca  mówiła,  że
lepiej  by  było  te  przedszkole  zrobić  we  Frygnowie.  Był  taki  sygnał,  więc
przekazuję do rozważenia.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  nie  ma  takiej  potrzeby,  bo  tak  jak
powiedziałem  będzie  w  Mielnie  samorządowe,  jest  w  Gierzwałdzie,  dodatkowo
jest  w Dylewie  przedszkole.  Kto będzie  miał  bliżej  do Dylewa,  to  odda do Dylewa
albo do przedszkola do Gierzwałdu albo może oddać do Mielna.  
Radny – pan Piotr Szewczak – ja przekazuję  głosy,  jeżeli  mielibyśmy to robić.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  czy  jest  coś  robione  w
kwestii  rozbudowy szkoły w Gierzwałdzie?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – na dzień dzisiejszy nie.  
Przewodnicząca Komisji  – pani  Małgorzata Kamińska – jeżeli  chodzi o sytuację
lokalową  szkoły  w  Gierzwałdzie,  to  ta  sytuacja  jest  naprawdę  ciężka.  Z  tego  co
widzę,  odejdzie  od  nas  jedna  duża  klasa,  ale  kolejna  pierwsza  klasa  szykuje  się
duża.  W tej  chwili  biblioteka  znajduje  się  tylko  w kantorku sportowym,  bo  nie  ma
na nią  miejsca.  „Zeróweczka”,  sześciolatki  jest  ich mniej  w tym roku,  ale  na drugi
rok szykuje  się  więcej.  Ta  klasa  nie  spełnia  wymogów na  pewno.  Obecna III  klasa
jest  ich  malutko,  bo  jest  dziesiątka  w  małej  sali ,  ale  wsadzić  tam 15  osób,  nie  ma
możliwości.  Na  dzień  dzisiejszy  my  jesteśmy  naprawdę  w  bardzo  trudnej  sytuacji
lokalowej.  Część  zajęć  odbywa  się  w  pracowni  informatycznej.  Nie  powinny  się
odbywać,  bo  jest  to  pracownia,  która  powinna  służyć  do  zajęć  informatycznych.
Będą  kolejne  duże  grupy,  które  też  trzeba  będzie  dzielić  na  zajęcia  językowe  i
informatyczne,  bo  taki  jest  wymóg,  że  określona  l iczba  osób  może  brać  udział .
Wiem,  że  miała  być  taka  dobudówka,  rozbudowa  tej  szkoły.  To  jest  naprawdę
ważny  punkt  i  konieczny.  W  tej  chwili  naprawdę  jesteśmy  w  trudnej  sytuacji
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takiej  lokalowej.  W  tej  chwili  już  młodsze  klasy,  część  została  przeniesiona  na
górę.  Te  maluchy  powinny  być  raczej  na  dole.  Klasopracownie  zostały
przeniesione  na  dół  ze  względu  na  wielkość  sal .  Te  sale,  które  mamy  na  górze  to
nie  są  sale  też  sale  duże.  To  jest  naprawdę  konieczny,  punkt  ważny  i  trzeba  to
rozważyć,  żeby  najszybciej  rozpocząć  rozbudowę  szkoły  w  Gierzwałdzie.  Od
września  podejrzewam,  że  będzie  na  pewno  problem  z  umieszczeniem  wszystkich
dzieci  w  klasach,  bo  nam zabraknie  klasy  a  te  małe  sale,  które  są  w  tej  chwili ,  to
tak naprawdę są dzieci  ściśnięte  jedne na drugie.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  jeżel i  rozbudujemy  szkołę  w
Szczepankowie,  to  część  dzieci  odejdzie  z  Gierzwałdu  do  Szczepankowa.
Rozwiąże to nam problem lokalowy tutaj .
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  z  tamtej  strony  my  nie
mamy dużo dzieci.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  może  na  tą  chwilę  nie,  ale  w
przyszłości  to może będzie wyglądało  inaczej.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  u  nas  maluchy  bardzo
wcześnie są w szkole.   Jeżeli  dla przyszłych dyrektorów sprawa do rozwiązania,  to
wydaje  mi  się,  że  taki  maluch  5-latek  wsiada  do  autokaru  wpół  do  siódmej,
czasami  wraca  dopiero  o  piętnastej ,  to  jest  trochę  nie  tak.  Na  pewno  ogromny
ukłon  do  dyrektorów  i  ogromne  zadanie,  żeby  tak  wszystko  to  rozłożyć,  żeby  jak
najbardziej  sprawiedliwie  te  dzieci  były  dowożone  do  tych  szkół.  W  tej  chwili
zaczynamy  wcześniej  zajęcia  a  z  chęcią  zaczynalibyśmy  później.  Jeżeli  chodzi  o
szkołę  w  Gierzwałdzie,  na  pewno  musimy  o  tym  koniecznie  powrócić  do  tej
koncepcji ,  w  której  była  dobudowa  4  sal  lekcyjnych.  Wystarczyłoby  przenieść
młodsze  klasy,  zerówkę  i  I  –  III  do  tego  nowego  budynku  i  tutaj  już  sprawa
naprawdę  byłaby  rozwiązana.  Przez  wiele  lat  w ogóle  tak  funkcjonowała  szkoła  w
Gierzwałdzie,  że  młodsze  klasy  były  w  zupełnie  oddzielnych  budynkach.
Funkcjonowały  też  i  w  budynku  ośrodka  zdrowia.  Wiele  lat  w  budynku  tam  gdzie
w tej  chwili  są  pomieszczenia  GOPS.  Tak  że  to  nie  miałoby  znaczenia.  Naprawdę
musimy  myśleć  o  rozbudowie  szkoły,  bo  na  dzień  dzisiejszy  mamy  naprawdę
ciężką sytuację  lokalową.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  ja  sobie  zdaję  z  tego  sprawę,  ale
uważam,  że  jeżeli  w  tym  Szczepankowie  w  pierwszej  kolejności  rozbudujemy,  to
automatycznie  część  dzieci  odejdzie  z  Gierzwałdu,  to  nam się  uluźni.  Jeśli  chodzi
o  przedszkole  samorządowe  w  Mielnie,  to  myślę,  że  warto  by  było,  myślimy  o
tym,  żeby  te  przedszkole  było  dwuzmianowe,  żeby  wydłużyć  godziny.  Wiadomo
rodzice  do  pracy  chcą  pójść  czy  pracują  gdzieś,  to  zawożą  wcześniej ,  odbierają
później.  Tak że była podnoszona kwestia,  że  nie będzie etatów,  będą etaty.  
Radna  –  pani  Krystyna  Zwalińska  –  panie  wójcie  skoro  planujecie  rozbudowy,
dobudowy  szkoły,  to  jest  coś  nie  tak.  Czy  nie  można  tych  dzieci  inaczej
rozmieścić  w tych szkołach?
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  nie  można  zmusić
rodzica,  żeby dał  dziecko z Gierzwałdu do Stębarku.  Nie ma takiej  opcji .
Radna – pani  Krystyna Zwalińska – dlaczego nie można?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  to  co  państwo  mówiliście  wcześniej ,
każdy chce mieć u siebie.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  tak  się  nie  da.  Z
Domkowa nie ma nikogo.
Radny – pan Adam Królikowski – z Kitnowa jest  19.
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Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  -  w  „zerówce”  nie  ma  z
Kitnowa nikogo, w II  z Kitnowa nie ma nikogo, na palcach można policzyć.
Mieszkanka  Stębarku  –  pani  Ewa  Bawolska  –  pan  wójt  mówi  o  kosztach
dostosowania  sal  w  Mielnie  dla  przedszkolaków,  że  to  są  niewielkie  kwoty.  Jakie
rzędu  to  są  kwoty?  Z  tego  co  mi  wiadomo  to  przystosowanie  dwóch  sal  w
gimnazjum w Stębarku na potrzeby przedszkola,  to była kwota ponad 100 tys.  zł .
Czy to jest  mała kwota?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – zależy dla  kogo.
Mieszkanka  Stębarku  –  pani  Ewa  Bawolska  –  dlatego  pytam,  co  pan  ma  na
myśli?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  dla  mnie  bardzo  duża.  Znaczy  tam
chodzi  o  takie  bieżące  sprawy,  malowania,  szpachlowania,  gdzieś  tam  coś  trzeba
poprawić.  Tam nic  wielkiego  nie  potrzeba  robić.  Takie  bieżące  naprawy,  to  czy  to
jest  podstawówka czy to jest  przedszkole to i  tak trzeba robić i  tak.  
Mieszkanka  Stębarku  –  pani  Ewa  Bawolska  –  jeszcze  temat  dowozu  czy
dostarczania  dzieci  do tego przedszkola.  Rozumiem,  że  dzieci  byłby wożone przez
rodziców. 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  nie.  My  zapewniamy  dowóz.  To  jest
zadanie gminy i  musi się  z tego wywiązać.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  teraz  też  są  dowożone
przez gminę.
Radny  -  pan  Jerzy  Sawicki  –  chodzi  o  Domkowo  głównie,  o  ten  ciągnik  z  budą.
Te dzieci  jeżdżą tak wcześnie.  Czy będzie jakaś zmiana  w przyszłości.?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  myślimy  o  zmianie.  Szukamy
przewoźnika,  który podjąłby się tam dowozu naszych dzieci.  
Radny –  pan Jerzy Sawicki  –  już  o  szóstej  rano jadą  pierwsze  dzieci.  Inne  dzieci
w gminie  jeszcze śpią a te  już jadą.  
Radna –  pani  Halina  Gutowska –  dzieci  z  Rychnowskiej  Woli  już  o  szóstej  s tały
i czekały.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  czy  w  Domkowie  ten  pojazd,  który  dowozi  te
dzieci,  odbiera dzieci  od świetl icy  czy jeszcze gdzieś  tam? 
Radny –  pan  Jerzy  Sawicki  –  robi  4  kolonie  i  jeszcze  Kalwę.  Na  Kalwie  jest  już
chyba wpół do szóstej .  

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  jeżeli  chodzi  o  szkołę
w  Mielnie,  to  jeżel i  będzie  l ikwidacja,  to  najpierw  jest  uchwała  w  sprawie
wyłączenia  Szkoły  Podstawowej  im.  Jana  Pawła  II  w Mielnie  z  Zespołu  Szkolno –
Przedszkolnego w Mielnie.   
Jeżeli  chodzi  o przedszkole w Mielnie,  to ten projekt  unijny  będzie  rok czy już się
kończy?
Skarbnik Gminy – pani Urszula Borkowska – już nie ma,  skończony.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  być  może  pojawią  się  jeszcze  jakieś
projekty.  Coś  się  mówi,  że  jakieś  pieniążki  zostaną  wygospodarowane  na
przedszkola i  będzie można skorzystać.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  następna  uchwała  w
sprawie  zamiaru  l ikwidacj i  Szkoły  Podstawowej  im.  Jana  Pawła  II  w  Mielnie
wchodzącej  w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Mielnie.
Czy w sprawie zamiaru l ikwidacj i  ktoś chciałby  coś powiedzieć,  jakieś  sugestie.
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Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  l ikwidacja  to  tak  brzydko  brzmi,  to
jest  wyłączenie.
Uwag nie  zgłoszono. 

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  kolejna  uchwała  w
sprawie statutu Gminy Grunwald.
Inspektor  –  Bronisława  Warmińska  –  dzisiaj  nie  omówimy  tego  punktu,  bo  pani
mecenas  nie przekazała  statutu.

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  kolejna  uchwała  w
sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XL/233/2017  Rady  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w
Gierzwałdzie  z  dnia  17  maja  2017  r .  w  sprawie  organizacj i  wspólnej  obsługi
finansowo-księgowej,  administracyjnej  i  organizacyjnej  dla  samorządowych
jednostek organizacyjnych Gminy Grunwald.
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  uchwała  w  sprawie  organizacji
wspólnej  podjęta  była  przez  radę  gminy  17  maja  2017  r .  Uchwałą  rady  została
zamknięta  jakby  Szkoła  Podstawowa  w  Mielnie.  Na  dzień  dzisiejszy  nie  mamy
szkoły  podstawowej  w  Mielnie.  Mamy  inną  jednostkę  tzw.  zespół  szkolno  –
przedszkolny.  W  związku  z  tym,  że  w  uchwale  tej  była  wpisana  Szkoła
Podstawowa  im.  Jana  Pawła  II  w  Mielnie  musimy  to  zastąpić  punktem,  że  zespół
szkolno  –  przedszkolny  w  Mielnie.  To  jest  cała  zmiana  w  tej  uchwale,
doprecyzowania.  W  związku  z  tym,  że  powstała  nowa  placówka,  musimy  nową
politykę  rachunkowości  stworzyć,  nową  całą  obsługę  księgowo  –  prawną,
administracyjną  i  samorządową musimy wprowadzić.  Dlatego jest  potrzeba zmiany
tej  uchwały,  zmieniając  tylko  nazwę  szkoły  podstawowej  na  zespół  szkolno  –
przedszkolny.  
Uwag nie  zgłoszono. 

Ad  pkt  5.  Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska   –
przechodzimy do kolejnego punktu – wolne wnioski i  zapytania.
Mam pismo do odczytania mieszkanki  Dylewa.
„Wójt  Gminy Grunwald Adam Szczepkowski,  Rada Gminy Grunwald 
Mieszkam w mieszkaniu  socjalnym  w Dylewie  od  2014  roku.  W miesiącu  grudniu
dostarczyłam  dochód  z  emerytury,  którą  otrzymuję  nadal  do  Urzędu  Gminy
Grunwald z siedzibą w Gierzwałdzie.  Pracownik Urzędu Gminy pani
Magdalena  Orzoł  poinformowała  mnie,  iż  dochód mój  przekracza  i  nie  będę  mogła
korzystać z  obecnego lokalu socjalnego.  Natomiast  dostanę  propozycję mieszkania
komunalnego  w Grunwaldzie.  W proponowanym mieszkaniu  będę  musiała  chodzić
na  górę,  ogrzewać  mieszkanie  sama,  co  wiąże  się  z  przynoszeniem  opału  i
wynoszeniem  popiołu,  i tp.  Nadmieniam,  iż  mam  72  lata.  Pracowałam  38  lat  w
masarni  Dąbrówno.  Jestem  na  emeryturze,  choruję  przewlekle  i  nieuleczalnie.
Jestem  pod  stałą  kontrolą  neurologa  i  neurochirurga,  ponieważ  choroba  moja
zagraża  życiu.  Wyjazdy  do  lekarzy  to  dodatkowe  koszty  (tomografy,  leczenie  i
wizyty).  Leczę  się  prywatnie,  ponieważ  oczekiwanie  na  NFZ  w  kolejce  do
neurochirurga to 2,5 roku czekania.  Dochód mój do 1.300,-  złotych.
Uważam,  że  przepracowałam  38  lat  i  jednocześnie  wychowałam  czworo  dzieci  i
s tarałam  się  być  dobrą  matką.  Dzieci  pokończyły  szkoły  np.;  syn  służył  w
Kampanii  Reprezentacyjnej  Wojska Polskiego w Warszawie.
A  teraz  w  moim  podeszłym  wieku  po  zapaleniu  opon  mózgowych  nastąpiły
powikłania  i  muszę  być  pod  stałą  kontrolą  aby  funkcjonować.  Jestem  wypłacalna,
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nie  mam  zadłużenia  w  opłatach.  Jestem ugodowa.  Dbam o  mieszkanie  jak  i  wokół
budynku.  Warunki  obecne  mimo  12,8  m 2  są  dla  mnie  bardzo  dobre  i  bezpieczne
dla  mojego  zdrowia  i  proszę  Pana  Wójta  i  Radę  Gminy  o  zrozumienie  i
pozostawienie mnie w tym mieszkaniu.  Z poważaniem Halina Mioduszewska”
Radna  –  pani  Ewa  Ziejewska  –  pani  Mioduszewska  poprosiła  mnie,  żebym
odwiedziła  ją.  Ponieważ  jestem  radną,  to  mam  obowiązek.  Byłam  w  tym
mieszkaniu.  Widziałam,  mieszkanko  malutkie  12  metrów.  Ona  jest  bardzo
ucieszona,  że  ma  chociaż  te  12  metrów.  Stara  się  jako  może.  Ma  nieuleczalną
chorobę  i  ta  choroba  nie  pozwala  jej  dźwigania,  i td.  Przepracowała  ponad  38  lat
ciężką  pracą.  I  ze  względu  na  to,  że  ustawa  nasza  mówi,  że  jeżel i  dochód
przekroczy  jakiś  tam próg,  to  nie  może  zamieszkiwać  w tym pomieszczeniu.  Moja
wiedza  jest  taka  na  dzień  dzisiejszy,  że  jeżeli  ona  ukończy  75  lat ,  to  nie  będzie
ruszana.  Będzie  mogła  pozostać  w  tym  mieszkaniu  i  dalej  funkcjonować.  W  tej
chwili  ona  ma  72  lata.  Mam  taką  ogromną  prośbę  do  państwa  radnych  i  do  pana
wójta,  żeby  zostawić  ta  panią  ze  względów  zdrowotnych.  Faktycznie  jak  ona  mi
opowiedziała,  to  nie  życzyłabym nikomu  jej  sytuacji .  Proszę  jeszcze  raz,  żeby  się
zgodzić,  żeby ta  pani  mogła zamieszkiwać.  
Radny   –  pan  Sławomir  Matuszewski  –  proszę  państwa  to  jest  była  moja
sąsiadka.  Ja  bym  chciał  powiedzieć  co  było  wcześniej ,  trochę  historii .  Ona  jest
pokrzywdzona  przez  los,  bo  kupiła  sobie  mieszkanie.  Po  jakimś  czasie  poumieral i
właściciele  tego  mieszkania.  Okazało  się,  że  ona  nie  dopełniła  pewnych
formalności  przy  zakupie.  Kobieta,  która  była  właścicielem powiedziała,  że  ona te
pieniądze  wzięła,  ale  mieszkania  i  pieniędzy  nie  odda.  Czyli  została  eksmitowana
z  mieszkania,  które  faktycznie  miała  kupione.  Ona  mieszkanie  miała  kupione  i  ją
wyrzucili  z  tego mieszkania.  Na koniec  miała  niesamowity czynsz,  specjalnie  taki.
Dzieci,  które  zostały  po  właścicielce  zaczęli  sądzić  się  z  nią  i  wyrzucili  ją  z  tego
mieszkania,  które faktycznie  kupiła  a nie dopełniła  formalności.  
Przewodnicząca Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska –  czy w ogóle  pomożemy
tej  pani?  To  są  akty,  że  tak  powiem  wyższe.  Czy  my  jako  rada  gminy  możemy
zmienić  trochę to  i  pozostawić tą panią.  
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  chciałam  spytać,  jeśli  ta  pani  ma
być przeniesiona do Grunwaldu, to  jaki  tam metraż  jest  tego mieszkania?
Radna  –  pan  Krystyna  Zwalińska  –  tam  jest  dwa  pokoje,  ale  to  jest  mieszkanie
na poddaszu. 
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  -  jeżel i  to  jest  metraż  większy,  to
tej  pani  tym  bardziej  to  mieszkanie  by  się  nie  należało.  Tu  ma  mniejszy  metraż  i
to jest  s tarsza kobieta.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  tam  jest  mieszkanie  komunalne  i  nie
ma  znaczenia  dochód.  Natomiast  to  w  Dylewie  to  jest  mieszkanie  socjalne.  To
było  przyznane  postanowieniem  sądu   i  w  takim  mieszkaniu  ta  pani  była
świadoma,  że  nie  będzie  mogła  mieszkać  dłużej  niż  2  lata.  Już  w  ubiegłym  roku
pani  Magda  Orzoł  uprzedzała  tą  panią  Mioduszewską,  że  to  już  jest  ostatni  rok  na
przedłużenie  umowy.  Już  dłużej  nie  będzie  mogła  tam  zostać,  że  będzie  musiała
gdzieś  znaleźć  sobie  inne  lokum.  Mieszkanie  socjalne  jest  jak  gdyby  na  czas
odbudowy  swojej  pozycji  materialnej.  Jeżeli  ma  dochód  poniżej  tego  progu,  ma
zbyt  małe  dochody,  to  może  zostać.  Jeżeli  ma  wyższe  dochody,  to  już  w ubiegłym
roku  ta  umowa  nie  byłaby  przedłużona.  Natomiast  już  w  tym  roku  nie  ma  takiej
możliwości,  żeby  przedłużyć  tą  umowę  o  kolejny  rok.  Można  przedłużyć,  ale  to
się wiąże też z konsekwencjami dla pracownika i  dla mnie.  Przyjdzie  NIK, poprosi
dokumenty,  sprawdzi  nas  i  będziemy  płacić  mandaty.  Tu  jest  problem,  bo  to  nie
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jest  czy  ja  chcę  czy  nie  chcę.  Dla mnie  ta  pani  niech  tam zostanie  do  końca  życia,
bo to tam żadne mieszkanie,  12 metrów.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  czy  mamy  inne
mieszkanie komunalne?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  -  komunalne  to  jest  tylko  to  jedno  w
Grunwaldzie.  My  je  dostosujemy.  Do  końca  kwietnia  ta  pani  jeszcze  może
mieszkać w Dylewie.  Mamy czas,  żeby przygotować.
Radna –  pani  Krystyna  Zwalińska  –  ci  z  Grunwaldu  dostali  mieszkanie  socjalne
w  Dylewie,  bo  tu  sobie  nie  poradzili .  Chodziły  słuchy,  że  rodzina,  która  niżej
mieszka  im  utrudniała.  Oni  wszystko  muszą  wynosić  po  schodach.  Tam  nie  ma
nawet ubikacji .  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  tam  łazienka  jest .  To  jest  kwestia
podłączenia.  To  nie  jest  ich  mieszkanie.  Ci  państwo  na  dole  mają  tylko  dół.  Góra
była ANR. Gmina to  przejęła.  Ta pani niech nie  opowiada bajeczek,  bo ona tu  była
u  mnie  i  próbowała  mnie  tutaj  czarować,  że  całe  to  wejście  na  dole  to  jest  jej ,  że
przez  jej  mieszkanie  przechodzą,  i td.  Może  rzeczywiście  tak  jest ,  ale  muszę
sprawdzić  dokumentację.  Wzięliśmy  akt  notarialny  i  przyszła  pani  Magda  Orzoł  i
zaczęła  opowiadać  jak  to  jest  rzeczywiście,  to  zupełnie  inaczej  wygląda.  Jedyne
co  tam jest  gorsze,  to  że  trzeba  sobie  ogrzewać  samemu.  To  że  tam  pani  podnosi,
że jest  na pietrze,  to w Dylewie na drugim piętrze ta  pani  mieszka.
Radna – pani  Ewa Ziejewska – ale  opału nie wnosi.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  to  jest  jedyny  minus,  że  trzeba  sobie
ogrzewać, opalać.  
Radna – pani  Ewa Ziejewska – ona ma ta  chorobę.  Jest  niebezpieczna.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – ja to  rozumiem wszystko.
Radna – pani  Ewa Ziejewska – ja  mam pytanie,  tam kilka rodzin mieszka i  wiem,
że dochód przekracza.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  mają  jeszcze  możliwość
zamieszkiwania.  Trzeba z panią Magdą Orzoł  porozmawiać.
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  po  2  samochody  mają  niektórzy  i
mieszkają w socjalnym.
Radna – pani  Ewa Ziejewska -  nieoficjalne  dochody mają  i  to  jest  sprawiedliwe?
To  jest  takie  przygnębiające,  człowiek  schorowany,  jedna  osoba  ma  się
wyprowadzić  a  ta  reszta  zdrowa,  zdrowe  ręce  mają,  do  pracy  nie  pójdą  i  im  się
należy.  To  mi  powiedziano,  że  w  opiece  społecznej  też  się  płaci.  To  jest  trochę
krzywdzące.  Ja  uważam,  żeby  szukać  rozwiązania,  żeby  zostawić.  Szkoda  jest
takiej  osoby.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  ja,   i  pani
Gutowska ,  pani  Agnieszka Skorupska jesteśmy członkami  komisji  mieszkaniowej.
My  to  rozpatrywaliśmy.  Tam  jest  nas  6  osób.  Powiem  wam,  że  wszystko  to  co
tutaj  opowiadacie,  pani  Ewa  i  wójt ,  pani  Urszula  Borkowska,  wszystko  to  jest
prawdą.  Stanęło  na  tym,  że  urzędnik  pani  Magdalena  Orzoł  mówi,  jest  uchwała,
która  mówi,  obliguje  nas,  że  te  550,-  zł  na  jedną  osobę.  Kobieta  ma  1.300,-  zł .  Ja
ją  rozumiem.  Ja  ja  znam  osobiście,  tak  jak  pan  Sławomir,  jako  sąsiadkę.  Powiem
wam,  że  jest  bardzo  trudna  sprawa.  Kiedyś  jej  życie  się  potoczyło  tak  jak  się
potoczyło.  My  na  tej  komisji  wystąpiliśmy  z  wnioskiem  do  wójta,  żeby  to
komunalne  mieszkanie  przygotować.  Tam  trzeba  opalić.  Powiem  wam,  że  tych  6
kobiet,  które  siedziały  na  tej  komisji ,  nie  potrafiłyśmy  rozwiązać  tego  problemu.
Dlatego jest  to  podanie.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – to nie  jest  takie  proste.  
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Skarbnik Gminy – pani Urszula Borkowska – ta  kobieta  jest  warta  tego,  żeby jej
pomóc.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  warta  jest ,  żeby
mieszkała godnie.  
Skarbnik  –  pani  Urszula  Borkowska  –  żeby  jeszcze  było  ogrzewanie  w  tym
Grunwaldzie.
Przewodnicząca Komisji  – pani  Małgorzata Kamińska – może warunkowe.
Radna – pani  Ewa Ziejewska – panie wójcie,  ma pan prawników, niech pomyślą.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  jednocześnie
pani  Magda  Orzoł  przedstawiła  nam  sytuację  taką,  że  jeżeli  chce  przeprowadzić
kontrolę,  raz  w  roku  wybiera  się  tam.  Nikogo  z  tych  mieszkańców  nie  zastaje,  bo
oni  wszyscy  pracują.  Poprosi  o  papier,  o  dochód,  nie  ma.  Nie  może  tak  być,
zdrowi ludzie,  dwoje czy troje  zdrowych ludzi  pracują a tu  kobieta.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  powinniśmy  dążyć  do
tego, żeby tej  pani pomóc.  
Skarbnik  Gminy – pani  Urszula  Borkowska –  ona nie  może ukryć  dochodów, bo
ma emeryturę,  ona tego nie ukryje.
Radna – pani  Ewa Ziejewska – to  jest  tylko 12 metrów.
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  wszyscy  inni  pracują  na  czarno,
mają  dochody  o  wiele  większe.  Można  jechać  zobaczyć,  jakie  samochody  stoją
pod tym budynkiem. 
Radna – Ewa Ziejewska – ona tam sobie mały ogródeczek zrobiła.
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  naprawdę  jest  fajna  kobieta,
wspaniała.  Warto  jej  pomóc  jeżeli  są  jakieś  możliwości,  kruczki  prawne.
Przychylam  się  do  tego  wniosku,  żeby  tej  kobiecie  pomóc,  bo  jest  godna  tego,
żeby  jej  pomóc.  Czasami  są  osoby,  które  piszą  o  umorzenie  podatku  czy
centralnego  ogrzewania,  jak  się  później  okazuje,  na  fecebooku  sesje  jakieś
zdjęciowe.  Ta kobieta  nie ukryje  dochodu. Nie wiem czy to jest  możliwe.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  jest  odgórny  przepis  jeżeli  chodzi  o
dochód. To jest  mieszkanie  socjalne  i  tam są pewne obwarowania czasowe.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pan  Małgorzata  Kamińska  –  nie  można  socjalne,  to
zróbmy to komunalne.   
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – do jutra  jeszcze się zastanowię.  
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  a  może  przekształcić  to
mieszkanie?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – nie da się.  
Mieszkanka  Grunwaldu  –  pani  Ewa  Bawolska  –  mamy  ile  mieszkań
komunalnych w gminie a jakie  jest  zapotrzebowanie?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – zapotrzebowanie  to jest  duże.
Mieszkanka Grunwaldu – pani Ewa Bawolska – to  może nie  klub seniora a
zróbmy mieszkania komunalne.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  nie,  na  taki  pomysł  to  się  nie  zgodzę.
Mieszkania  komunalne  się  pojawią,  ale  jeszcze  nie  w  tym  roku,  być  może  w
przyszłym.  To  Mielno  które  przejmujemy,  tam  będzie  dużo  mieszkań.  Jest  duży
budynek do zagospodarowania.  
Radny  –  Pan  Piotr  Szewczak  –  wczoraj  miałem  zebranie  z  mieszkańcami
Rychnowa  i  kolonii  Rychnowa.  Był  poruszany  temat  z  wiatą  przystankową  dla
dzieci  na kolonii .  Jest  wylany fundament  i  cisza.  Miała  być zakupiona wiata.  
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Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  dzisiaj  tam  pracownik  pojechał  i  ma
się  przyjrzeć.  Nie  tylko  tam,  ale  i  innym,  tej  drodze  całej .  Oznakowanie  też  tam
ma być postawione.
Radny  –  pan  Piotr  Szewczak  –  druga  sprawa,  to  w  Rychnowie  wstępnie
ustali l iśmy  bez  żadnego  głosowania,  bez  sołtysa,  ale  taki  pomysł  padł,  żeby  te
pieniądze,  które  nie  zostały  wykorzystane  z  funduszu  sołeckiego  przeznaczyć  na
wiatę  w  Rychnowie.  Zamiast  tego,  padł  pomysł,  żeby  wykorzystać  te  przystanki,
które  są  na  „siódemce”.  Tylko  by  trzeba  było  zrobić  jakąś  organizację  zabierania
dzieci  i  odbierania  dzieci,  aby  z  tych  przystanków  przystosować  je,
wyremontować,  żeby  gmina  to  zrobiła  i  żeby  tam  odbierać  ze  względu
bezpieczeństwa.  Bo tutaj  wjeżdżanie  na  ten  parking,  zjeżdżanie  to  jest  prokurator.
Cofa,  wjeżdża,  zjeżdża.  Skarżą  się  na  pomoce,  żeby  je  ubrać  w  jakieś  kamizelki
profesjonalne  czy  wysłać  na  kurs.  Żeby  to  profesjonalnie  się  odbywało.  Kwestia
jest  taka,  że  nie  inwestować w jakąś  tam wiatę  dodatkową,  bo  nie  ma miejsca,  bez
sensu,  bo  stoją  dwa  murowane  przystanki,  żeby  gmina  je  wyremontowała.  My  się
zadeklarowaliśmy,  że  będziemy  o  nie  dbać.  Żeby  gmina  wyremontowała,  jakieś
ławeczki,  jakąś  pleksę.  To  byłby  jeden  z  lepszych  pomysłów.  Przede  wszystkim
dla  bezpieczeństwa  dzieci  i  to  by  było  zgodne  z  prawem.  Dziękujemy  za
posypanie,  że gmina przysłała  nam piaskarkę.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – nie ma za co.
Radna – pani  Halina Gutowska – nasze osiedle  też dziękuje.
Radny –  pan Piotr  Szewczak  –  w sumie  dobry  pomysł  z  tą  piaskarką.  Tylko  żeby
częściej  jeździ ła.  
Radny  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  –  czy  ta  piaskarka  może  na  drogi  powiatowe
wjeżdżać?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  wszędzie  może.  Trzeba  dzwonić.  Jak
jest  w Kiersztanowie,  to pojedzie  prosto i  posypie.  
Radny – pan Ryszard Bala – panie wójcie  odnośnie tego co pan Piotr  powiedział ,
w sprawie  przystanków.  Ja  chciałem się  odnieść  do  zaplanowania  wiosną  jakiegoś
generalnego  odświeżenia  tych  wiat  przystankowych,  które  są  pobazgrane,
popisane.  Ja  myślę,  że  to  nie  jest  wielki  koszt,  wiaderko  czy  dwa  wiaderka  farby,
trochę  wałków i  człowieka  z  wałkiem puścić  po  tych  wiatach  przystankowych  i  to
zamaluje.  Każdy  przejeżdżający  patrzy.  Ja  wiem,  że  takie  przystanki  w  całej
Polsce  stoją  pobazgrane.  Ale  też  musimy  w  jakiś  sposób  zadbać  o  to,  żeby  to
miało  jakiś  estetyczny  wygląd,  żeby  mieć  przynajmniej  czyste  sumienie,  że
zrobiliśmy.  Ja   zdaję  sobie  sprawę,  że  być  może  za  chwile  znowu znajdą  się  jacyś
graficiarze,  którzy  to  zamalują.  Inaczej  nie  zawalczymy,  jeżeli  nie  złapiemy  za
rękę.  To nie jest  wielki  koszt  myślę.
Radna – pani  Halina Gutowska –  zwróciła  się  do mnie  osoba,  że  jak  do GOK się
skręca,  to  tam jest  bardzo ciemno.  Żeby przenieść jedną  lampę.  Tam jest  s łup koło
figurki,  wystarczy przenieść jedną lampę.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  już  przyglądal iśmy  się  temu  tematowi
w  tamtym  tygodniu.  Myślę,  że  tam  ta  lampa  przy  figurce  nie  rozwiąże  problemu.
Lampa  na  słupie  przy  budynku  jak  się  wjeżdża  do  GOK po  prawej  stronie.  Lampa
na tym słupie,  to  będzie lepiej .  Ale to  już tym pan Dawid Rachuba się zajmuje.
Radny – pan Piotr  Szewczak –  ja  jeszcze  mam taką sugestię  z  obserwacji .  Jestem
świeżym  radnym,  ale  taka  moja  prośba,  żeby  gmina  zakupiła  tutaj ,  przynajmniej
do tej  sali  komisji  tablicę.  Jak już  mamy o  szkołach  rozmawiać,  jakąś  na  markery,
żebyśmy  mogli  coś  tam  wymalować,  a  i  mapę  przynajmniej  A  1  gminy  Grunwald
geodezyjną,  kupić  też  zmywalną,  że  jak  rozmawiamy  o  jakichś  gruntach,

30



działkach,  żebyśmy mogli  sobie pokazać o co dokładnie chodzi.  Jakie tam sugestie
sobie  wymalować.  Żeby  gdzieś  stało,  ktoś  mógłby  podejść.  Taka  jest  moja
obserwacja.  Nieraz  oglądamy  wycinek  jakiegoś  gruntu  a  nie  do  końca  możemy
sobie  zdawać  sprawę,  gdzie  to  jest .  Tłumaczenie,  że  tam  gdzie  Józka  krowa  się
powiesiła.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  mapy  okej.  Jeżeli  chodzi  o  tablicę,  to
tak nie  bardzo bym ją tutaj  widział .  
Radny – pan Piotr Szewczak – na stojaku stojącą.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – mamy ekran.
Radny – Pan Sławomir Matuszewski – jeżeli  chodzi o mapy,  to wystarczy laptop
i rzutnik.  
Radny  –  pan  Piotr  Szewczak  –  chodzi  o  to,  żeby  szybko  tabelkę  zrobić  czy  coś
takiego,  żeby wizualnie.  Taka moja sugestia.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  mapa  to  nie  jest  problem,  może  być
tutaj  rozwieszana w razie  potrzeby.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  zwrócili  s ię  do  mnie
mieszkańcy  Grabiczek,  tam  3  rodziny  mieszkają.  Tam  jest  niewielki  kawałek
drogi.  To  jest  droga  gminna.  Oni  prosil i ,  że  ta  droga  jest  w  fatalnym  stanie.
Rozważyć na dobre jak zacznie się wiosna,  tą  drogę trzeba poprawić.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – już jakieś  prace się zaczęły  jesienią.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  tam było  równanie  czy
co. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  w  kampanii
wyborczej  byłam  tam  osobiście  i  pan  Olszewski  mówił,  że  ta  droga  jest  w  takim
złym  stanie.  Nie  minęły  dwie  doby,  chodziła  tam  równiarka,  spycharka,  nie  wiem
co. 
Przewodnicząca Komisji  – pani  Małgorzata Kamińska – równiarka była.
Przewodnicząca  Rady Gminy –  pani  Cecylia  Lecewicz  Husar -  co  ona  jest  dalej
niedobra?
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  dwa  tygodnie  temu
zgłaszali  mi.  Może wysłać pracownika,  niech zobaczy jak jest  faktycznie.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  panie  wójcie  w  październiku  2018  roku  składałem
wniosek  na  prośbę  mieszkańców  Kiersztanowa  o  to,  żeby  uruchomić  połączenie
komunikacyjne  chociaż  jeden  autobus,  który  robi  kurs  do  Kiersztanowa  i  z
powrotem.  Ja  wiem,  że  ten  wniosek  został  przyjęty  w  urzędzie,  ale  ja  nie  mogę
potwierdzić,  że  dostałem  odpowiedź.  Nie  wiem  panie  Arkadiuszu  czy  sprawa  jest
rozwiązana czy nie? 
Radny  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  –  ten  temat  ja  poruszałem  4  lata  temu,  na
początku  tamtej  kadencji .  Odpowiedź  Lipnickiego  była  taka,  że  jest  za  małe
zainteresowanie,  że nieekonomiczne jest .  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  wobec  tego  ponieważ  zostałem  zobowiązany,  żeby
złożyć pismo.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  nie  potrzebuję  tego  pisma,  bo
występowaliśmy  miesiąc  temu  do  pana  Lipnickiego,  do  PKS.  Pan  Lipnicki  nam
odpowiedział ,  w  tym  tygodniu,  że  nie  jest  zainteresowany  tą  trasą.  PKS  jeszcze
nie  odpowiedział .  Jeszcze  z  jednym  przewoźnikiem  z  Olsztynka  chcemy
rozmawiać.  Zobaczymy co się da zrobić.  
Radny – pan Ryszard Bala – ale  żeby formalnie  tą  sprawę załatwić.  
Radny  –  pan  Zbigniew  Napłoszek  –  czy  coś  wiadomo  w  sprawie  opiekuna
świetlicy  w Zybułtowie? 
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Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – do 28 jest  czas  na zgłoszenia.  
Radny – pan Zbigniew Napłoszek – to  o klucze do dyrektora GOK.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  klucz  jest  u  pani  Danuty  Piaseckiej .
Ostatnio jak się z nią  widziałem,  mówiła,  że będzie do końca udostępniała.  
Przewodnicząca Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska –  mam pytanie  dotyczące
dyrektora  GOK, bo dotarły  do mnie  informacje,  że mamy dyrektora  GOK. Czy pan
wójt  mógłby powiedzieć kto to  jest .
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  to  nie  jest  dyrektor  tylko  pełniący
obowiązki  dyrektora  GOK.  Powołany  na  3  miesiące  na  razie.  Konkurs  będzie  w
późniejszym terminie.  
Przewodnicząca Komisji  – pani  Małgorzata Kamińska – skąd jest  ta  osoba?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  jest  z  Miodówka.  Mogę  podejść  na
górę  i  przynieść  całe  jego  CV.  Jest  pełniącym  obowiązki.  Konkurs  będzie.  To
samo  jest  z  dyrektorem  Szkoły  Podstawowej  w  Gierzwałdzie.  Pełniącą  obowiązki
jest  Pani  Henryka  Biernaciak  do  końca  roku  szkolnego  a  w  trakcie  zrobimy
konkurs i  już od 1 września 2019 roku będzie dyrektor.  Zobaczymy kto się zgłosi .  
Radny -  pan Ryszard  Bala  –  panie  wójcie  mam osobiście  duże  pretensje  do  tego,
w jaki  sposób jest  prowadzona  strona  BIP.  To  niestety  dla  mnie  jest  taka  sytuacja
niezbyt  komfortowa.  Ja cały czas  przez dwie kadencje  tutaj  walczyłem o dostęp do
informacji  publicznej  z  różnym  skutkiem,  ale  nie  zamierzam  odpuszczać  tego
tematu  tylko  dlatego,  że  zmieniła  się  tabliczka  z  nazwiskiem wójta.  Niestety  będę
musiał  panie wójcie  do tematu  wracać,  jeżeli  nie  zmieni  się  ta  sytuacja  związana  z
informowaniem  społeczeństwa  o  tym  co  się  w  gminie  dzieje,  w  jaki  sposób  to  się
odbywa,  jak  przeprowadzane  są  przetargi,  konkursy,  w  jaki  sposób  załatwiane  są
sprawy  obywateli .  Jak  funkcjonują  organy  gminy.  Bo  to  są  problemy,  do  których
mieszkańcy  mają  prawo  mieć  dostęp  bez  pisania  wniosków  o  udostępnienie
informacji .  Bo  można  założyć  również  taką  sytuację,  że  ja  skrzyknę  parę  osób,
które  zasypią  urząd  wnioskami  o  udostępnienie  tego,  co  nie  jest  dostępne  na  BIP.
Ale  przecież  nie  o  to  chodzi.  To,  że  nie  ma  do  tej  pory  protokołów  z  sesji  i  z
posiedzeń komisji ,  nie wiem z czego to wynika.  
Inspektor  –  Bronisława  Warmińska  –  moja  wina.  Dopiero  dzisiaj  zauważyłam,  że
nie dałam do umieszczenia.  Dzisiaj  informatyk umieścił .
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  od  początku  kadencji  nie  ma  żadnego  protokołu.
Protokoły  są  o  tyle  lepsze,  że  można  je  przeczytać  w  ciągu  10  minut,  natomiast
relację  f i lmową trzeba oglądać  tyle,  i le  ona trwa. Nie wszyscy mają tyle  czasu.  
Informacja  o  przetargach,  informacja  o  projektach  uchwał,  to  co  mówiliśmy  przy
okazji  rozmowy projektu statutu,  rejestr  umów.
Ja  chcę  powiedzieć  tak,  ja  nie  oczekuję,  że  na  BIP  pojawią  się  skany  czy  kopie
umów,  które  pan  zawiera,  bo  niektóre  zawierają  tam  po  kilkadziesiąt  s tron.  Ale
jest  taki  zwyczaj  w  samorządach,  taka  praktyka  jest ,  że  jest  rejestr  umów,  kto,
kiedy  z  kim,  w  jakiej  sprawie,  na  jaką  kwotę  zawarł  umowę,  kto  jest
odpowiedzialny  i  taki  rejestr  na  naszym  BIP  jest  za  rok  2013.   Natomiast  w
następnych  latach  tego  rejestru  nie  ma.  Myślę,  że  to  jest  duże  pole  do  podejrzeń,
spekulacj i  czy komentarzy,  niekiedy być może złośliwych.  Sądzę,  że powinien pan
przemyśleć  sprawę  z  informatykiem,  z  kimś  kto  ten  problem  ogarnie  i
uporządkować  sprawę  dostępu  do  informacji  publicznej.  To  uprości,  ale  też
wyczyści  atmosferę,  bo  naprawdę  przykro  się  słucha  plotek  i  jakichś  sugesti i ,  że
to  czy  tamto.  Jest  dokument  zamieszczony  na  BIP  i  każdy  może  go  odczytać  i  z
tego pierwotnego  źródła  czerpać  informacje.  Taką  mam do pana  prośbę,  żeby  to  w
jakiś sposób uporządkować.
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Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – zajmę się tym. 
Radny  –  pan  Piotr  Szewczak  –  mam  pytanie  z  wczorajszego  zebrania,  pytanie  o
radę  młodzieży.  Kiedyś  temat  był  poruszany  w  kampanii  wyborczej.  Jest
zainteresowanie.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – wszystko w swoim czasie  będzie.
Radny  –  pan  Zbigniew  Napłoszek  –  pytanie  odnośnie  Mielna,  wyjazdu  z  drogi
powiatowej  na  drogę  wojewódzką.  Chodzi  o  to  zakrzaczenie.  Czy  coś  jest  ruszane
w temacie?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  już  to  jest  zgłoszone  tylko  tam  jest
problem z konserwatorem. Nie pozwala niczego usunąć tam.
Radny – pan Zbigniew Napłoszek – nawet tych krzaków?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – nie.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  może  konserwator  zakaże  wycinania  pokrzyw  w
tym parku,  bez paranoi.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  pracujemy  nad  tym,  żeby  jednak
przekonać konserwatora,  żeby nam wydał  zgodę, ale  to są długie procedury.  
Radny  –  pan  Zbigniew  Napłoszek  –  tam  nie  chodzi  o  starodrzew,  ale
zakrzaczenie.  Nie wiem czemu konserwator zabytków się upiera.
Radny  –  pan  Zbigniew  Napłoszek  –  pytanie  odnośnie  przystanku  dla  dzieci  w
Zybułtowie.  Ktoś  z  mieszkańców  potłukł  szybę.  Jeszcze  za  poprzedniej  kadencji
było  pytanie  do  pana  wójta,  to  rzekomo  pan  Szydlik  wystąpił  do  ubezpieczyciela
wiaty przystankowej z pismem, żeby została  naprawiona.  Czy coś wiadomo? 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  nie  wiem.  Ubezpieczyciel  chyba  się
nie  zmienił .  Rozmawiałem  z  nim  o  przystankach,  są  ubezpieczone  na  pewno.  Nie
ma tej  szyby? To będziemy zgłaszać.  
W  Rychnowskiej  Woli  już  została  zakupiona  pleksa.  Po  to  są  ubezpieczone,  żeby
korzystać z tego ubezpieczenia.  
 
Ad pkt  6.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodnicząca  Komisji  Kultury
Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy zamknęła  posiedzenie Komisji .

Protokołowała                                                Przewodnicząca Komisji
                                                                   Kultury Oświaty i  Zdrowia
Bronisława Warmińska                                          Rady Gminy
  

                                                                        Małgorzata  Kamińska
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